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ادامه در صفحه 
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 
شــاید در آخریــن روز از هفته 
و در آخرین فصل ســال به این 
بیاندیشــید که چرا تلاشهایتان 
در سال جاری به نتیجه مطلوب 
نرسیده و از اینکه در سه ماه مانده 
به ســال جدید فعالیت جدید و 
نوپــای اقتصادی خــود را ادامه 
دهید یا کاملًا تغییر دهید دو دل 
مانده اید. اما قبل از هر تصمیمی 
بهتر اســت تمام جوانــب کار را 

بسنجید.
ورود به هر کسب وکاری و شروع 
هر ســرمایه گذاری ای، نیازمند 
تحقیق و بررســی گذشته، حال 
و آینده بازار آن کار اســت. چرا 
که هر کاری حواشــی و جوانب 
مخصوص به خود را دارد و حتی 
ممکن اســت وضعیت بازارهای 
دیگر یا حتی اتفاقاتی که در سایر 
حوزه ها می افتد روی کار شما هم 
تاثیرگذار باشد. از قدیم گفته اند 
جلوی ضــرر را از هرجا بگیری 
منفعت است. پیشرفت در کسب 
و کار همیشه به معنای رسیدن 
به موفقیت های بیشــتر، در آمد 
بیشــتر یا بســتن قراردادهای 

جدید نیست. 
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فرزانه مستاجران
سرمقالـــه

ISFAHAN
N E W S

اصفهان:    اخبــار 
معاون سفیر لهستان 
در ایــران و معــاون 
فرهنگــی شــهردار 
اصفهان در نشستی به 
برگزاری رویدادهای 
فرهنگی مشترک تأکید کردند که اجرای هفته 
لهستانی ها در اصفهان و هفته اصفهانی ها در 

لهستان بخشی از این گفتگو بود.
عمارت تاریخی باغ زرشــک اصفهان در ادامه 
میزبانی از هیئت های فرهنگی خارجی پذیرای 
هیئتی از کشور لهســتان بود. در این نشست 
مشترک »ویچیخ اونلت« معاون سفیر لهستان 
در ایران به همراه مشاور امور سیاسی و رایزن 
فرهنگی این کشور با مجتبی شاه مرادی معاون 
فرهنگی شهردار و رئیس ســازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان، مهدی 
تمیزی معاون فرهنگی هنری و علیرضا مساح 
رئیس اداره گردشگری این ســازمان دیدار و 

گفت وگو کردند.
مهاجرت پناهندگان لهستانی به ویژه کودکان 
در خلال جنگ جهانی دوم به اصفهان که این 
شهر را در کنار سایر القاب تاریخی اش به شهر 
کودکان لهستان نیز مشهور کرد و سال ها است 
عامل پیوند دو کشور شده، موضوع این نشست 

مشترک بود.

  »ویچیخ اونلت«: لهستانی ها اصفهان را 
شهر کودکان پناهنده می نامند

معاون سفیر لهستان در کشورمان با اشاره به 
برنامه ریزی برای برپایی نمایشگاهی از تصاویر و 
اسناد حضور پناهندگان لهستانی در اصفهان، از 
معاون فرهنگی شهردار اصفهان درخواست کرد 
برای فراهم کردن تصاویر و اسناد بیشتر از میان 

آرشیوهای موجود به آنها کمک کند.
»ویچیخ اونلت« با بیان اینکه در خلال جنگ 
جهانی دوم حدود 3 هزار پناهنده لهســتانی 
به ایران آمدنــد، گفت: تعداد زیــادی از این 
پناهندگان کودک بودند که باعث شــد مردم 
لهســتان اصفهان را شــهر کودکان پناهنده 
بنامند. حــدود 21 مکان از جمله مدرســه و 
بیمارستان مربوط به این پناهندگان در اصفهان 
وجود دارد که تمایل داریم نقشه ای مجازی به 
زبان های گوناگون در این مکان ها نصب شود 
تا گردشــگران داخلی و خارجی با استفاده از 
بارکدخوان از موقعیت مکانی و جزئیات هرکدام 

از این مکان ها در اصفهان آگاه شوند.
وی با اشاره به دیدار خود با معاون شهرسازی 
و معماری شــهردار اصفهان درباره بازسازی و 

بهسازی برخی از این مکان ها افزود: مقرر شد 
کارگاه هایی با مشارکت شــهرداری اصفهان، 
برای انتقال تجربه میان معماران لهســتانی و 

ایرانی در این خصوص برگزار شود.

  اصفهان مونوپل پاسداشت این همراهی 
و برادری میان مردم دو کشور

در ادامه، مجتبی شــاه مرادی معاون فرهنگی 
شهردار و رئیس ســازمان فرهنگی اجتماعی 
ورزشی شهرداری اصفهان حضور پناهندگان 
لهســتانی در اصفهان را اتفاق ویژه ای دانست 
و برای پاسداشت این همراهی و برادری میان 

مردم دو کشور اعلام آمادگی کرد.
وی با تأکید بر نقش تســهیل گری شهرداری 
اصفهان برای برگزاری نمایشگاه عکس و اسناد 
پناهندگان لهســتانی اظهار داشــت: اگر این 
نمایشگاه قرار است با کمک بخش خصوصی و 
سازمان های مردم نهاد دایر شود شهرداری تنها 
نقش تسهیل گر را ایفا می کند تا رقیب بخش 
خصوصی نباشــد اما برای جمع آوری اسناد و 
تصاویر و همچنین تولید نقشه مجازی در کنار 

شما خواهیم بود.
معاون فرهنگی شــهردار اصفهــان ادامه داد: 
کشــور ما نیز چند ســال درگیر جنگ بود و 
معمــاران ایرانی نیــز تجربیات ارزنــده ای از 

بازسازی مکان های گوناگون دارند.

  هفته اصفهانی ها در لهســتان برگزار 
شود

شاه مرادی همچنین پیشنهاد کرد چاپ تمبر 
مشترک به مناسبت هشتادمین سالگرد ورود 
پناهندگان لهستانی به اصفهان، چاپ کتاب از 
اسناد و تصاویر حضور لهستانی ها در اصفهان، 
چاپ یک ویژه نامه مشــترک دوزبانه، ساخت 
یک فیلم مستند و همچنین تولید یک »اینفو 

مپ« از مسیری که این پناهندگان از بندر انزلی 
تا جنوب ایران و سپس شهر اصفهان طی کردند 

در دستور کار دو کشور قرار گیرد.
وی تأکید کــرد: فیلم های مســتندی که در 
گذشته درباره حضور پناهندگان لهستانی در 
ایران و اصفهان ســاخته شده بیشتر به روایت 
زندگی اشخاص پرداخته و بهتر است در یک 
مســتند به روایت اصفهانی از ایــن واقعه نیز 

پرداخته شود.
شاه مرادی با اشــاره به نام یک شیرینی به جا 
مانده از حضور لهســتانی ها کــه هنوز هم در 
اصفهان طبــخ و مصرف می شــود، بیان کرد: 
پیشنهاد می کنم در ســالروز این اتفاق دیوار 
یادمانی در محلــه جلفای اصفهــان نصب و 
رویدادهایی درباره هم زیستی کودکان لهستانی 

و اصفهانی پیرامون آن برگزار شود.
وی همچنین پیشــنهاد کرد رویــداد هفته 
اصفهانی هــا در لهســتان همزمــان با هفته 

لهستانی ها در اصفهان برگزار شود.
در ادامه این نشست، معاون سفیر لهستان در 
کشورمان ضمن اســتقبال از این پیشنهادات 
به همکاری های دو کشــور در ســایر حوزه ها 
نیز اشــاره کرد و گفت: در این زمینه با باشگاه 
سپاهان اصفهان نیز نشست ها و همکاری هایی 

داشته ایم.
وی برگزاری نشســت مشــترک با مسئولان 
فرهنگی شــهرداری اصفهــان را نقطه آغاز 
خوبی برای همکاری های دو طرف دانســت و 
ابراز امیدواری کرد این نشســت به برگزاری 
برنامه های مشترک در آینده نزدیک منجر شود.

در پایان نیز مقرر شد پیشنهادهای ارائه شده در 
این نشست پس از بررسی از سوی دو طرف در 
قالب تفاهم نامه ای مشترک تدوین شود تا در 
آینده با برگزاری رویدادهای گوناگون فرهنگی 

به مرحله اجرا درآید.

گزارش ویژه  
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 اگر جویای کار جدیدی هستید بخوانید

 بازنگری قبل
 از تغییر شغـل
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در نخستین جلسه کمیته حقوقی آب عنوان شد:

بورس اقلیمی راهکاری فوری برای بحران زاینده رود
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استاندار اصفهان در ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا تاکید کرد:

اجرای برنامه های منسجم برای ترغیب افراد به واکسیناسیون
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 رئیس گروه تحقیق و پژوهش آموزش و پرورش خبر داد:

 کسب 6 رتبه برتر کشوری دانش آموزان
 پژوهشگر اصفهانی

در تجلیل از پرستار دفاع مقدس و مدافع سلامت؛

 فیلم مستند »مسیر رستگاری«
 در اصفهان رونمایی شد

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

 اومیکرون در اصفهان شناسایی
 نشده است

چهره  برتر چهره روز

 رئیس جهاد دانشگاهی
 واحد اصفهان مطرح کرد:

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اصفهان خبر داد:

 پژوهش به مثابه 
روحیه در جامعه تقویت شود

 تعویق یک ماهه مجمع عمومی
 هیات مدیره شرکت پلی اکریل اصفهان

رئیس جهاد دانشگاهی واحد اصفهان 
بر این باور اســت که برای بهتر شدن 
روند پژوهش در کشور در گام نخست 
باید پژوهش را پاســخی به موضوعات 
پیچیده درنظر گرفت و برای آن مُجدانه 

تلاش کرد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اصفهان گفت: مجمع عمومی هیات مدیره 
شرکت پلی اکریل اصفهان به مدت یک 
ماه بمنظور تکمیل فرایندهای محتوایی 
بر اساس حقوق تجارت به تعویق افتاد. به 

22گزارش ایرنا، امیر رضا نقش در...

آگهی مناقصـه عمومی یک مرحله دوم
خرید یک دستگاه ماشین جاروب مکانیزه

چاپ اول

محسن صدر الدین کرمی - شهردار قهدریجان

شهرداری قهدریجان در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 8-6 مورخ 1400/06/17 شورای اسلامی شهر نسبت به خرید یک دستگاه ماشین جاروب 
مکانیزه با نازلترین قیمت از طریق برگزاری مناقصه عمومی از اشخاص حقیقی یا حقوقی واجد شرایط خریداری نماید، لذا  از این اشخاص دعوت به 
عمل می آید تا جهت شرکت در مناقصه به شهرداری قهدریجان مراجعه و پس از دریافت اسناد مناقصه و تکمیل آن، پیشنهاد خود را برابر شرایط 

اعلامی در زمان مقرر به شهرداری تحویل نمایند. 
شرایط مناقصه : 1- شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.  2- به پیشنهاداتی که  پس از موعد مقرر به شهرداری رسیده یا 
مخدوش و مبهم باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد.  3- متقاضیان می بایست مبلغ 1.250.000.000 ریال )یک میلیارد و دویست و پنجاه میلیون ریال( 
بابت سپرده شرکت در مناقصه به حساب شماره 0224161331006 سپرده شهرداری نزد بانک ملی شعبه قهدریجان واریز یا به همین میزان ضمانتنامه 
بانکی معتبر در وجه شهرداری قهدریجان تهیه و آن را در پاکت الف قرار دهند.  4- آخرین مهلت تحویل پاکات به دبیرخانه محرمانه شهرداری واقع 
در حراست شهرداری 10 روز پس از چاپ دومین آگهی مناقصه یعنی پایان وقت اداری روز 1400/10/19 می باشد.  5- پیشنهادات رسیده در ساعت 
15 روز 1400/10/21 با حضور اعضای کمیسیون معاملات عالی در محل شهرداری مفتوح و قرائت و رسیدگی می شود و حضور متقاضیان در جلسه 
کمیسیون صورت اطلاع قبلی در بلامانع است.  6- سپرده نفرات اول، دوم و سوم در صورت حاضر نشدن به عقد قرارداد طبق ماده 8 آیین نامه مالی 
شهرداری ها به ترتیب به نفع شهرداری ضبط می شود.  7- سایر اطلاعات و شرایط فنی و جزییات در اسناد مناقصه مندرج و  لازم الاجرا می باشد.
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زنگ خطر برای ایران زمین با صدایی گوشخراش شنیده می شود!

تخریب »پـل های تـاریخی«»پـل های تـاریخی« اصفهان
پل های تاریخی اصفهان از فقدان آب که به وجود آن ها معنا و مفهوم می بخشد، رنج می برند و در این شرایط، با آسیب های مختلفی نیز دست و پنجه نرم می کنند؛ 
از یادگاری نویسی های ریز و درشت و تخریب های انسانی گرفته تا ترک های نگران کننده ای که متأسفانه پژوهش دقیقی برای تشخیص منبع ایجاد آن انجام 
نشده است. برخی این ترک ها را به نشست، برخی به فرونشست و برخی به مرمت نشدن مداوم یا مرمت های غیر اصولی بنا نسبت می دهند. آنچه اکنون واضح و 
مسلم به نظر می رسد، ضرورت انجام مطالعات کامل دربارهٔ علت ایجاد این ترک ها و دیگر آسیب هاست تا بتوان بر اساس این تشخیص، تصمیمی درست گرفت 

و برای درمان درد پل های تاریخی اصفهان اقدام کرد. 
محمد آذربرزین و پیمان شاه سنایی
خبرگزاری ایسنا

نشستی برای پاسداشت برادری اصفهان و لهستان برگزار شد:نشستی برای پاسداشت برادری اصفهان و لهستان برگزار شد:

اصفهان واسطه دوستی ملت هااصفهان واسطه دوستی ملت ها

Dos and Dos and 
Don’ts of Don’ts of 
Traveling While Traveling While 
PregnantPregnant

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان



ادامه از صفحه یک:
...  گاهی اوقــات جلوی ضرر و 
زیان های احتمالــی را گرفتن 
نیز نوعی پیشــرفت و منفعت 

محسوب می شود.
اما از سوی دیگر انجام هر کاری 
پیشــنیازی دارد، همانطور که 
به منظور بهره بــرداری از یک 
درخت میوه می بایست نهال آن 
را بکاریم و از آن مراقبت کنیم، 
هنگام رشد درخت و حتی پس 
از رشد آن می بایست حواسمان 
باشد تا ســرما و گرمای زیاد به 
آن آسیب نرساند، با سم پاشی 
منظم مطمئن شویم که درختان 
از جانوران و آسیب های محیطی 
به دور می مانند و با هرس به موقع 
اطمینان یابیم که مسیر رشد و 
باروری مجدد را برای آن ها سهل 
کرده ایم. راه اندازی کسب و کار 
نیز مانند کاشــتن یک درخت 
است، شاید کاشتن یک درخت یا 
راه اندازی یک کسب و کار ساده 
به نظر برسد ولی قطعاً این طور 
نیست و چالش های مسیر پیش 
رو ساده نخواهد بود. در دنیای 
پیچیده امــروز راه اندازی یک 
کسب و کار نیز پیچیدگی های 
خاص خود را دارد. می بایست به 
خوبی از کسب و کار خود مراقبت 
و مسیر پیش رو را پیش از قدم 
نهادن در آن تا جایی که می شود 

به خوبی ارزیابی نمود.
پس اگر تلاش شما برای نوآوری 
تا این موقع از ســال به نتیجه 
نرسیده است بهتر است قبل از 
تصمیم به خاتمه کار، تیمتان 
را بررســی کنید. یــک تیم پر 
تلاش و مبتکر پتانسیل کافی 
برای پیشرفت را خواهد داشت 
و این ابتکار و پیشــرفت تیم ها 
است که می تواند آیندهٔ کسب و 
کارها را تغییر دهد. به یاد داشته 
باشید که چالش های پروژه های 
تحول آفرین، به تیم هایی نیاز 
دارد که بتوانند در شرایط ابهام 
و عدم اطمینان از طریق تطبیق 
مجدد منابع و قابلیت های خودبه 

فعالیت خود ادامه دهند.
 تیم های دارای قابلیت تحول، 
در واقع از افرادی تشکیل شده 
که نه تنها عملکرد بالایی دارند، 
بلکه دارای مهارت ها و تفکرات 
متعادل و متوازنی هستند. این 
امر به آنها اجازه می دهد تمرکز، 
چابکی و خوش بینی شان را در 
مواجهه با شرایط عدم قطعیت، 
برای مدت طولانی، حفظ کنند. 
مثلاً یکی از شرکت های شناخته 
شــده و فعال در بازار ایران را در 
ذهن خود تصــور کنید. آیا می 
دانید در پس پــرده، چند مورد 
افزایش یا کاهــش تعداد اعضا 
در آن شــرکت اتفاق می افتد و 
شــما از آن خبر ندارید و شاید 
اصلًا برایتان مهم نباشــد. مهم 
این است که آن شرکت پابرجا 
و مشغول به ادامه فعالیت است 
و تا زمانی که خدماتی با کیفیت 
همیشگی از آن شرکت دریافت 
می کنید اصلًا مهم نیســت که 
اعضای هیئت مدیــره آن چه 

کسانی هستند.
پس قبل از هــر اقدامی یکبار 
دیگر تیم کاریتــان را ارزیابی 
کنید سپس تصمیم بگیرید که 
شغلتان را عوض کنید چون این 
کار تقریباً شبیه به پاک کردن 

صورت مسئله است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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سلامت خانواده ها برای 
کادر درمان بسیار مهم 

است و می خواهیم 
همه افراد جامعه سالم 

باشند و در کنار هم 
بدون بیماری زندگی 
کنند، ضروری است 

شهروندان در این 
زمینه مساعدت لازم 

را داشته باشند و از 
عادی انگاری پرهیز 

کنند.

به گزارش ایمنا، شــاهین شیرانی در 
خصوص شــیوع ســویه »اومیکرون« 
در اســتان اصفهان، اظهار کرد: هنوز 
موردی از ابتلای بیماران به سویه جدید 
»اومیکــرون« در اصفهان شناســایی 
نشده اســت، در حال حاضر وضعیت 
کرونایی استان اصفهان در اکثر نقاط آبی 
است اما این اتفاق به این معنی نیست 
که شــهروندان عادی انــگاری کرده و 

پروتکل ها را رعایت نکنند.
وی اضافه کرد: به دلیل اینکه ورود سویه 
»اومیکرون« به کشور و شناسایی اولین 
مورد ابتــلاء در تهران که از مســافران 
خارج از کشور وارد ایران شده است، باید 
همه همشهریان برای مقابله با این سویه 

آمادگی لازم را داشته باشند.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان 
تاکید کرد: بخش عمــده مقابله با این 
سویه جدید تزریق دوز سوم واکسن کرونا 
است، آمارهای دنیا حاکی از آن است که 
آنتی بادی ایجاد شده با تزریق دوز اول و 
دوم واکسن کرونا در بدن برای مقابله با 
جهش های قبلی ویروس کرونا از جمله 
کرونای دلتا مناسب بود، اما برای مقابله با 
ویروس »اومیکرون« جهش جدید کرونا 
باید حتماً همشهریان دوز سوم واکسن 

کرونا را تزریق کنند.
شیرانی تصریح کرد: به دلیل اینکه ایمنی 
و آنتی بادی بدن ۲۵ برابر بالاتر خواهد 
بود از هم استانی ها تقاضا داریم تزریق 
دوز سوم واکسن کرونا را با فاصله زمانی 
مشخص که ســه ماه از تزریق دوز دوم 
واکسن اســت را در اولویت قرار دهند، 
مطابق دستوالعمل های جدید تزریق 
دوز سوم کرونا برای جمعیت ۱۸ سال به 

بالا صورت می گیرد.
وی افزود: همه مراکز تجمیعی و منتخب 
واکسیناسیون آمادگی تزریق دوز سوم 
واکسن کرونا به همشــهریان را دارند و 
ضروری است هر چه سریع تر شهروندان 
به این مرکــز برای دریافت دوز ســوم 
مراجعه کنند تا خطر ابتلاء به ویروس 
کرونــا را از فرد، خانــواده و جامعه دور 

کنیم.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان 
گفت: متأســفانه »اومیکرون«، سویه 
جدید ویروس کرونا، ســرعت انتشار 
بالایی دارد و هر فرد مبتلا می تواند ۱۰ 
نفر را مبتلا کند، در حالی که در سویه 
دلتا هر فرد بیمار قریب به شــش را نفر 
را مبتلا می کرد، ســرعت ابتلاء به این 
ویروس بسیار زیاد است و احتمال دارد 
هر ۲۴ ســاعت تعداد مبتلایان دو برابر 

شود.
شیرانی اظهار کرد: موضوع ابتلاء به سویه 
»اومیکرون« در کشور بسیار جدی است، 
شــهروندان باید علاوه بر اینکه واکسن 
کرونا را تزریق می کنند، از دورهمی های 
خانوادگی و بودن در تجمع های شلوغ 
پرهیز کنند، اگر افــراد در جمعی قرار 

می گیرند حتماً ماسک صورت را استفاده 
کنند و رعایت فاصله اجتماعی و توجه 
به پروتکل های بهداشتی و تهویه هوا را 

مدنظر قرار دهند.
وی افزود: سلامت خانواده ها برای کادر 
درمان بســیار مهم است و می خواهیم 
همه افراد جامعه سالم باشند و در کنار 
هم بدون بیماری زندگی کنند، ضروری 
است شهروندان در این زمینه مساعدت 
لازم را داشته باشــند و از عادی انگاری 

پرهیز کنند.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان 
خاطرنشــان کــرد: در حــال حاضر 
محدودیت های هوشمند و محدودیت 
ورود برخی افراد از کشــورهای جنوب 
آفریقا و تعدادی از کشــورهای اروپایی 

به مدت ۱۵ روز به ایران اعمال می شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

اومیکرون در اصفهان شناسایی نشده است
رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: با تزریق دوز 
سوم واکسن کرونا ایمنی و آنتی بادی بدن ۲۵ برابر بالاتر 
خواهد بود. هنوز موردی از ابتلای بیماران به سویه جدید 
»اومیکرون« در اصفهان شناسایی نشده است و ضروری 

است شهروندان دوز سوم واکسن کرونا را تزریق کنند.
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در شــــــهر 

 اگر جویای کار جدیدی 
هستید بخوانید

بازنگری قبل از 
تغییر شغل

رئیس جهاد دانشگاهی واحد اصفهان مطرح کرد:

 پژوهش به مثابه 
روحیه در جامعه تقویت شود

رئیس جهاد دانشگاهی واحد اصفهان بر این باور است که برای بهتر شدن 
روند پژوهش در کشور در گام نخست باید پژوهش را پاسخی به موضوعات 

پیچیده درنظر گرفت و برای آن مُجدانه تلاش کرد.
یکی از نشانه های ارتقاء کشورها و به نوعی مهم ترین عوامل توسعه آنها، 
آموزش همراه با پژوهش است، اما آنچه در تحقق این روند تأثیر دارد، انجام 
صحیح این پروسه خواهد بود. درواقع برای داشتن پژوهشگر حرفه ای بیش 

از هر چیز باید روند انجام پژوهش در مسیری درست قرار گیرد.
اینکه چگونه یک پژوهش هدفمند خواهد بود و چگونه یک پژوهشــگر 
حرفه ای تربیت کنیم، به عوامل بسیاری بستگی دارد که به عقیده مهدی 
ژیانپور، پژوهشگر، جامعه شــناس و رئیس جهاد دانشگاهی اصفهان که 
سال هاســت به امر پژوهش در حوزه های مختلف مشغول است، روحیه 
پژوهش باید در تمام افراد جامعه پرورش پیدا کند که دوره پرورش از خانه 

و تحت نظارت والدین آغاز می شود.

    جامعه ایران کنشگر محور است
ژیان پور پژوهش را یک پدیده جدی، متمرکز، مستدام و نیازمند فعالیت 
گروهی معنا می کند و به ایسنا می گوید: تا زمانی که پژوهش، ساده و بعضاً 
آسان در نظر گرفته شود و به اثربخشــی آن توجه نشود، نمی توان انتظار 
خاصی از پژوهش های انجام شده داشت.به گفته او، رخدادهای پژوهشی 
به عنوان روندی جاری در کشور در حال اجرا است و اتفاقات خوبی هم در این 
زمینه رخ داده و می دهد، اما با اصلاح رویکردهاست که حال و هوای پژوهش 
بهبود می یابد و این اتفاق های خوب به جریانی خوب تبدیل می شود.رئیس 
جهاد دانشگاهی واحد اصفهان، جامعه ایران را کنشگرمحور معرفی می کند 
و می گوید: رخدادهای درســت جامعه ما عمدتاً براساس نیت های خوب 
کنشگرهای خلاق رخ می دهد، نه بر اساس ساختارها. ساختارهای کارا نیز 

حاصل تداوم اتفاقی این کنش گران کاردرست است.

    پژوهش به مثابه روحیه در تمام افراد جامعه تقویت شود
به گفته این پژوهشگر، فراتر از حرفه، پژوهش به مثابه یک روحیه باید در 
تمام افراد جامعه تقویت شــود و این مهم محقق نخواهد شد، مگر اینکه 
زیرساخت های آن فراهم گردد. این بسترهای تربیتی از خانه شروع می شود 

و در مدرسه و دانشگاه تداوم می یابد.
ژیانپور توضیح می دهد: برای تحقق این هدف، در مرحله تربیت غیررسمی 
که از خانه آغاز می شود، باید والدین را آماده تربیت کودکان کرد. در واقع باید 
صلاحیت زیستی افراد برای فرزندآوری به صلاحیت های فرهنگی ارتقا یابد 
تا شاهد تربیت نسلی پژوهشگر باشیم.او خاطرنشان می کند: تقویت روحیه 
پژوهشگری در سطح پیش از دانشگاه نیز باید مورد توجه قرار گیرد. یکی از 
خلاهای جدی در نظام آموزش رسمی ما در این مرحله است که باید به جِد 
مورد بازنگری قرار گیرد. در حال حاضر پژوهش تا دوران تحصیلات تکمیلی 
جدی گرفته نمی شود و افراد بدون آموزش به یک باره در دوران تحصیلات 

تکمیلی با انتظارات و تکالیف بالای پژوهشی مواجه می شوند.
به عقیدهٔ این جهادگر نمونهٔ کشوری، رویکردها در این خصوص نیازمند 
اصلاح اســت و مدارس به جای تمرکز بر محتوا باید بر روی منش و روش 
پژوهش متمرکز شــوند و کودکان را فراتر از چارچوب های فعلی آموزش 
باید به مهارت هایی همچون کاوش کردن، مشاهده کردن و گفت وگو کردن 
تجهیز کنند.ژیانپور با بیان اینکه روحیه تمرکز، جدیت و کارگروهی در 
مدرسه باید آموزش داده شود، یادآور می شود: خلأ این روحیه باعث می شود 
با وجودی که در محیط های پژوهشی نیازمند تیم های متمرکز و مستدام 
هستیم، به طور مرتب با پدیده »ماجراجویی پژوهشی« روبرو باشیم.ژیانپور 
می گوید: در کشور میان حوزه اجرا و پژوهش رابطه مشخصی نداریم، به این 
معنا که مکانیسم اداره کشور اینگونه نیست که اگر پژوهشی انجام نشود، 

اتفاق خاصی بیفتند.
معاون پیشین بخش پژوهش جهاد دانشگاهی اصفهان نسبت بین کارفرما 
و مجری را در ۶ مرحله تعریف می کند که تنها دو مرحله از آن تحت اختیار 

مجری است و چهار مرحله دیگر باید در سازمان ها رخ دهد.

    پژوهش راه حل مسائل پیچیده است
ژیانپور راه حل بهبود ســاز و کارهای اجرای پژوهــش را پیچیده در نظر 
گرفتن اداره جامعه عنوان می کند و می گوید: زمانی که مسئله را پیچیده 
در نظر بگیریم، راه حل های ساده و تکراری را کنار می گذاریم و بر پاسخ های 
پژوهش بنیان تکیه می کنیم.او در پاسخ به اینکه برای جان گرفتن پژوهش 
در کشورمان چه کنیم خاطرنشــان می کند: تازمانیکه احساس نیاز به 
پاسخ های پژوهش بنیان رخ ندهد، پژوهش جان نمی گیرد. این تغییر نگاه 
به مشکلات مان، موجب ایجاد اتمسفر پژوهشی می شود. برای ایجاد این 
اتمسفر نیازمند یک پارادایم شیفت اساسی هستیم. البته در کوتاه مدت و 
میان مدت چاره این است که تلاش کنیم مدیران و تصمیم گیران را با نمونه ها 
و پایلوت های موفقی که محیط شان را عالمانه اداره می کنند، آشنا کنیم. 
بسیاری از ما باید جهان های ناآشنا را تجربه کنیم. البته نباید دچار خودکم 

بینی، خود زنی و تقلید بدون توجه به بسترهای بومی باشیم.
او با بیان اینکه تلقی از دســتاوردهای پژوهش باید اصلاح شود، توضیح 
می دهد: گاهی تلقی از دستاوردهای پژوهش صرفاً دستاوردهای انتشاراتی 
است و به اینکه تا چه حد پژوهش اثرگذار و کاربردی است، توجهی نمی شود. 
در برخی موارد نیز دانشگاه، اســاتید را مکلف به گرفتن پروژه پژوهشی 
می کنند، این روش درحالیکه تاحدی فضای پژوهش را گرم می کند، اما 
خیلی حرفه ای نیست و صرفاً برای پرکردن خلاهای مالی انجام می شود و 

برای بهبود فضای پژوهشی نتیجه بخش نخواهد بود.

در تجلیل از پرستار دفاع مقدس و 
مدافع سلامت؛

 فیلم مستند
 »مسیر رستگاری« 

 در اصفهان 
رونمایی شد

»مسیر رســتگاری« به نشــانه تجلیل از خدمات دکتر محمد 
رستگاری پرســتار دوران دفاع مقدس و مدافع سلامت روز سه 

شنبه در اصفهان رونمایی شد.
 در مراسمی که به مناسبت تجلیل از پرستاران بخش پرستاری و 
مامایی دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
برگزار شد؛ از تیزر و پوستر فیلم مستند »دکتر محمد رستگاری« 
رونمایی شد که بیانگر تلاش ۴۰ ســاله او در حوزه پرستاری در 
زمان دوران دفاع مقدس و نیز دوره شیوع کرونا به عنوان مدافع 

سلامت است.
این فیلم مســتند با همکاری دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان، 
ســازمان نظام پرستاری و ســازمان هنری و رســانه ای اوج به 
مناسبت گرامیداشــت مقام شامخ پرســتار به مدت ۹۰ دقیقه 

تهیه شده است که از شبکه سراسری بخش خواهد شد.
محمد رســتگاری در این آییــن تجلیل گفت: خدا مــا را برای 
التیام درد مردم ســاخته اســت و من باور دارم هرکسی به این 
رشته پرســتاری می آید باید یک ویژگی و روحیه خدمت داشته 
باشــد. وی افزود: ما بر آن هســتیم که درد مردم را آرام کنیم و 
علم پرستاری تفاوت زیادی با ســاختاری با علم پزشکی دارد و 
پرستار به سلامت و مددجو و سلامت همه مردم فکر می کند. این 
پیشکسوت عرصه پرستاری بیان داشت: یکی از ابرازهای تحقق 
تربیت پرستاری متعهد آن است که ما در انتخاب افراد این رشته 
گزینش درستی داشته باشیم و افرادی را انتخاب کنیم که شاکله 
و ساختار وجودی شان که همان روحیه خدمت به مردم است را 

داشته باشد.

 ۷۶ دانشجوی کارشناسی پرســتاری در دانشگاه علوم پزشکی 
تحصیل می کنندمســعود بهرامی رییس دانشــکده پرستاری 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در این آیین اظهار داشت: تربیت 
پرستاری، مامایی و اتاق عمل باهم عجین شده است و ما وظیفه 
آموزش پرســتاران متعهد، دلســوز را برای جامعه خودداریم و 
در حوزه کارشناسی پرســتاری ۷۶۰ نفر دانشجوی کارشناسی 
پرستاری داریم که این آمار با جمع کارشناسان پرستاری، مامایی 

و اتاق عمل حدود یک هزار و ۲۰۰ نفر می شود.
وی افزود: تعداد دانشجویان کارشناسی ارشد پرستاری دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان ۱۳۵ نفر است که در هشت گرایش کودک، 
روان پرســتاری، اورژانس، ســالمندان، داخلی، جراحی، ویژه 

معضلات و ویژه مشغول به تحصیل هستند.

گفت و گو

استاندار اصفهان در ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا تاکید کرد:

 اجرای برنامه های منسجم 
برای ترغیب افراد به واکسیناسیون

امام جمعه اصفهان:

 خطوط ریلی بهترین
 وسیله برای حمل و نقل عمومی است

استاندار اصفهان با اشاره به مشاهده سویه »اُ میکرون« در کشور، تاکید کرد: دستگاه های اطلاع 
رسانی برای ترغیب افراد به واکسیناسیون، برنامه های منسجم داشته باشند. به گزارش ایرنا، 
سیدرضا مرتضوی در ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا گفت: مراقبت پس از موج  آخر بیماری 
کرونایی به منظور پایداری شرایط و رسیدن به اهداف عالی ستاد مقابله با کرونا ضروری است.

وی ادامه داد: کمیته سلامت و اطلاع رسانی در اصفهان و کاشان با همت جدی و با تدابیر لازم 
در حوزه اطلاع رسانی و آموزش ضرورت ها را به جامعه منتقل کنند.

اســتاندار اصفهان تصریح کرد: فرودگاه، راه آهن و پایانه های مسافربری مراقبت های لازم را 
بمنظور اجرای موازین بهداشتی داشته باشند.

وی اضافه کرد: شهرداری ها نیز در اجرای طرح های کنترلی پیشــگیرانه همکاری لازم را با 
ستادهای کرونا داشته باشند و اتاق اصناف نیز در مباحث آموزشی و رعایت پروتکل ها اهتمام 

لازم را داشته  باشد.
مرتضوی با اشاره به ابلاغیه وزارت کشور درباره اطلاع رسانی در زمینه کرونا، گفت: لازم است 
با تولید محصولات رسانه ای بستر را برای اقناع آحاد جامعه بمنظور واکسیناسیون از دز اول تا 
سوم فراهم کنید. استاندار اصفهان اضافه کرد: لازم است بخش خصوصی پر مخاطب در حوزه 
اطلاع رسانی به دولت کمک کند و نیروهای مستعد خوبی که در حوزه مجازی فعالیت دارند 

شناسایی و در قالب رسمی از این ظرفیت استفاده شود.
وی تاکید کرد: مدیران و نیروهای اجرایی دســتگاه ها در عمل به موازین بهداشتی و به ویژه 
واکسیناسیون پیشگام باشند و با افرادی که رعایت نمی کنند به صورت جدی تر برخورد شود.

مرتضوی با اشاره به وضعیت آبی استان اصفهان گفت: هنوز برخی کارمندان در دستگاه های 
اجرایی دورکاری انجام می دهند که لازم است به صورت رسمی و جدی با این خاطیان برخورد 

شود.
استاندار گفت: فرمانداران نســبت به حفظ فضاهایی که از دانشــگاه علوم پزشکی در حوزه 
واکسیناسیون پشتیبانی می کنند، اهتمام داشته باشند زیرا لازم است مراکز تجمیعی تا پایان 

واکسیناسیون دُز سوم با قوت به فعالیت خود ادامه دهند.
رشد قابل قبول واکسیناسیون به معنای پایان کرونا نیست

همچنین رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در این جلسه گفت: تزریق دُز سوم واکسن کرونا 
می تواند نقش مهمی در مقابله با این بیماری داشته باشد.

شاهین شیرانی با اشاره به ۲ ویژگی ســرعت انتقال و جهش یابی در سویه امُیکرون، افزود: 
برگزاری دورهمی هایی چون مراسم شب یلدا می تواند نقش موثری در گسترش این بیماری 
داشته باشد و لازم است مردم با رعایت فاصله گذاری و زدن ماسک مراقب سلامت خود و جامعه 

باشند.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت: قطار و حمل و نقل ریلی در زمان حاضر 
بهترین و اقتصادی ترین وسیله برای حمل نقل بار و مسافر است. به گزارش ایرنا، آیت الله سید 
یوسف طباطبایی نژاد در دیدار با مدیرکل راه آهن اصفهان با تبریک هفته حمل ونقل افزود: امکان 

توسعه در خطوط ریلی استان اصفهان وجود دارد.
وی بابیان اینکه حمل ونقل ریلی بسیار ایمن و به صرفه است ادامه داد: امنیت حمل ونقل ریلی و 

قطار خیلی بهتر از سایر وسایل حمل ونقل عمومی است.
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان اظهار داشت: شبکه حمل ونقل ریلی و قطار در 
برخی از کشورها با سرعت بالایی انجام می شود اما در کشور ما هنوز اشکالاتی در این زمینه وجود 
دارد. وی اضافه کرد: بسیاری از مشکلاتی که در سایر شبکه های حمل ونقل ازجمله ترافیک و 

آلودگی هوا وجود دارد در حمل ونقل ریلی و قطار وجود ندارد.
آیت الله طباطبایی نژاد با اشــاره به ظرفیت های متعدد صنعتی و توریســتی اســتان اصفهان 
خاطرنشان کرد: همان طوری که مالیات استان اصفهان به اندازه ۱۰ استان کوچک کشور است باید 
خطوط ریلی این استان هم چندین برابر سایر استان ها باشد. وی بابیان اینکه اشکالات کمتری در 
بخش حمل ونقل ریلی بار نسبت به حمل ونقل مسافر در استان وجود دارد افزود: این اشکالات هم 
باید با توجه بیشتر برطرف شود. وی بابیان اینکه توجه به هویت اسلامی و انسانی در ارائه خدمات 
به مسافران از اهمیت ویژه ای برخوردار است افزود: کارکنان دستگاه های مختلف نباید به افراد 
مغرض اجازه دهند که فرهنگ دینی را زیر سؤال ببرند و هرکجا که احساس کردند لطمه ای به 
هویت دینی و فرهنگی وارد می شود باید در مقابل آن ایستادگی کنند.امام جمعه اصفهان بر تکریم 
و پذیرایی مناسب از مسافران تأکید کرد و گفت: مردم توقع دارند در مسافرت های ریلی و هوایی 

احترام بیشتر و خدمات و پذیرایی مناسبی به مسافران ارائه شود.
مدیرکل راه آهن اصفهان در این دیدار افزود: راه آهن اصفهان یکی از مناطق راه آهن کشور است 
که به صورت فرامرز استانی بخشی از اداره کل راه آهن اصفهان، قم و یزد را دربرمی گیرد. سید رضا 
سادات حسینی ادامه داد: اداره کل راه آهن اصفهان ازنظر ریلی در جایگاه مناسبی قرار دارد و در 
سال های اخیر شاهد رشد و توسعه خوبی در بخش ریلی این استان به ویژه در توسعه شبکه های 
ریلی و خطوط آنتنی بودیم. مدیرکل راه آهن اصفهان اضافه کرد: بر اساس برنامه ششم توسعه 
که مورد تأکید ویژه رهبر معظم انقلاب قرار دارد بندهای ۲۴ و ۲۵ و حمل ونقل ریلی به خوبی 

انجام شده است.
وی بیان کرد: اصفهان درزمینهٔ حمل ونقل ریلی حرکت های خوبی انجام داده است اما هنوز هم 
جای کار بسیاری در این زمینه وجود دارد. سادات حسینی خاطرنشان کرد: راه آهن اصفهان در 
بخش حمل ونقل کالا و بار از رتبه سوم و چهارم در سال های اخیر به رتبه اول کشور در سال جاری 

رسیده است و درزمینهٔ مسافری هم رشد خوبی پیداکرده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان گفت: مجمع عمومی هیات مدیره شرکت پلی اکریل اصفهان به مدت یک ماه بمنظور تکمیل فرایندهای محتوایی بر 
اساس حقوق تجارت به تعویق افتاد. به گزارش ایرنا، امیر رضا نقش در حاشیه کارگروه استانی تسهیل و رفع موانع تولید استان اعلام کرد: شرکت پلی اکریل اصفهان با بیش 
از چند دهه قدمت یکی از اصلی ترین بنیان های تولید منابع اولیه صنایع نساجی کشور است که با اتخاذ تمهیدات لازم در کارگروه استانی تسهیل و رفع موانع تولید پس از 
تتبع، بررسی و تصمیم سازی در روند استفاده از شرایط بازپرداخت تسهیلات، مقرر شد مجمع عمومی هیات مدیره این شرکت به مدت یک ماه بمنظور تکمیل فرایندهای 
محتوایی تسری حقوق تجارت به تعویق افتد. وی با بیان اینکه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت دوم بمنظور انتخاب اعضای هیات مدیره انجام خواهد شد، ادامه 

داد: اتفاقات خوب و راهگشایی در مورد بدهی های بانکی و دشواری های واردات شرکت پلی اکریل اصفهان صورت پذیرفته است و در این موضوع دغدغه ای وجود ندارد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان افزود: این شرکت همچون گذشته با صلابت در حال فعالیت و تولید است و حقوق کارکنان و پرسنل بدون هیچگونه خللی 
در حال پرداخت است. مجمع عمومی نوبت اول این مجموعه صنعتی قرار بود ۲۶ آذر سال جاری برگزار شود که بدلیل به حد نصاب نرسیدن به ۲۶ دی ۱۴۰۰ موکول شد.

کارخانه پلی اکریل در اصفهان با بیش از چهار دهه فعالیت و اشتغال زایی دست کم حدود یکهزار و ۸۰۰ نفر، مادر صنعت نساجی کشور و استان اصفهان بشمار می آید؛ مهم ترین 
تولیدات این کارخانه، الیاف آکریلیک، نخ و الیاف پلی استر است که بعنوان مواد اولیه در شرکت های نساجی و تولید فرش و پتو مورد استفاده قرار می گیرد. این مجموعه 
بزرگ صنعتی در سال های گذشته دچار مشکلات مالی و در سال های ۹۵ و ۹۶ خطوط تولید آن متوقف شد اما با حمایت های دولت، دستگاه قضایی و امنیتی و پرداخت 

تنخواه، تعدادی از خطوط تولیدی آن فعال شد و کارگران به سر کار بازگشتند. ظرفیت محصولات تولیدی بخش پلی استر کارخانه پلی اکریل ۱۸ هزار تنُ در سال است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری اصفهان خبر داد:

تعویق یک ماهه 
 مجمع عمومی 
 هیات مدیره شرکت
 پلی اکریل اصفهان



معــان سیاســی، امنیتــی و اجتماعــی اســتانداری اصفهــان بــا 
ــد  ــت جدی ــی سرپرس ــر رضای ــای علی اکب ــه ویژگی ه ــاره ب اش
فرمانــداری آران و بیــدگل گفــت: ضــروری اســت کــه رضایــی 
ــانه ها  ــه رس ــد، ب ــرار ده ــی ق ــکار عموم ــرض اف ــود را در مع خ
بــرای انتقــاد از عملکردهــا میــدان داده شــود و مدیــران پاســخگو 
باشــند. بــه گــزارش ایرنــا، محمدرضــا جان نثــاری در آییــن 
ــت  ــزود: سرپرس ــدگل اف ــدار آران و بی ــه فرمان ــم و معارف تکری
فرمانــداری بدانــد کــه زمامــدار نظــام اســامی در ایــن شهرســتان 
اســت و بایــد بــرای دیــن و دنیــای مــردم برنامــه داشــته باشــد؛ باید 
بدانــد کــه فرمانــدار همــه مــردم شهرســتان اســت و بــرای یــک 
ــه  ــکل های هم ــن رو مش ــت، از ای ــی نیس ــته خاص ــا دس ــروه ی گ

ــده و حــل شــود. ــردم دی م
جــان نثــاری بــا اشــاره بــه لــزوم تکریــم هرچــه بیشــتر خانواده های 
ــه  ــدگل اضاف ــران آران و بی ــوی مدی ــران از س ــهیدان و ایثارگ ش
کــرد: ضــروری اســت بــه جریــان انقابــی و حزب اللهــی میــدان 
ــی و حــزب اللهــی  ــا عنصــر انقاب داده شــود و در به کارگیری ه

بــودن در نظــر گرفتــه شــود.
معــاون اســتانداری اصفهــان اظهــار داشــت: رأی و اعتمــاد مــردم 
ــه  ــود و نتیج ــع موج ــر وض ــد تغیی ــه امی ــیزدهم ب ــت س ــه دول ب
مشــکل های بــه وجــود آمــده طــی ســال های گذشــته در کشــور 

بــود.
ــا  ــد ت ــه آمدن ــای صحن ــات پ ــردم در انتخاب ــان اینکــه م ــا بی وی ب
ــد،  ــر دهن ــل تغیی وضــع و فضــای کشــور را از فضــای خــاص قب
ــود کــه ســرمایه  ــن ب ــردم ای ــل مشــکل های م ــح کــرد: دلی تصری
اجتماعــی نظــام در هشــت ســال گذشــته خدشــه دار شــده اســت 
پــای  از ۵۰ درصــدی مــردم  نتیجــه آن مشــارکت کمتــر  و 

بــود. رأی  صندوق هــای 
ــا  ــد ب ــد بای ــت جدی ــران در دول ــرد: مدی ــح ک ــاری تصری جان نث
برنامــه و هدفمنــد بــرای مــردم کار کننــد تــا مــردم نتیجــه آن را 

ببیننــد.
ــوردی  ــماعیل بایب ــات اس ــا و خدم ــی از تاش ه ــا قدردان وی ب
مــدت  مــاه   ۴۰ مــدت  در  بیــدگل  و  آران  قبلــی  فرمانــدار 
مســوولیت در ایــن شهرســتان تصریــح کــرد: سرپرســت جدیــد 
فرمانــداری بومــی منطقــه، فرزنــد شــهید، کاربلــد و از نیروهــای 
ــم در  ــی ه ــابقه مدیریت ــه س ــت ک ــور اس ــی کش ــی و ارزش انقاب
ایــن شهرســتان دارد. اســماعیل بایبــوردی فرمانــدار پیشــین آران 
ــرد ۴۰  ــا و عملک ــان فعالیت ه ــه بی ــی ب ــم در گزارش ــدگل ه و بی
ماهــه خــود در ایــن شهرســتان پرداخــت و بــرای فرمانــدار جدیــد 
آرزوی موفقیــت کــرد. در ایــن آییــن بــا حکــم اســتاندار اصفهان 
ــداری شهرســتان  ــوان سرپرســت فرمان ــه عن ــی ب ــر رضای علی اکب
آران و بیــدگل معرفــی و از تاش هــای اســماعیل بایبــوردی 
فرمانــدار قبلــی قدردانــی شــد. شهرســتان آران و بیــدگل بــا 
ــر ۱۰۳  ــزون ب ــت اف ــودن چهــار شــهر و ۱۱ روســتا و جمعی دارا ب
هــزار نفــر در شــمالی ترین منطقــه اصفهــان، فاصلــه ۶ کیلومتــری 

ــرار دارد. ــتان ق ــن اس ــز ای ــری مرک ــان و ۲۱۵ کیلومت کاش

نماینده مردم اصفهان و عضو کمیسیون فرهنگی مجلس:

اززماندولتسازندگیبهبعددرمسیرکجفرهنگیقرارگرفتهایم
فرهنگــی  کمیســیون  عضــو  یــک 
مجلــس گفــت: اصاحــات جزئــی 
ــه  ــال ب ــی ۴ ری ــه، یعن ــه بودج در لایح
ــال  ــک ری ــردن و ی ــه ک ــمتی اضاف قس
ــرای  ــردن، ب ــم ک ــر ک ــمت دیگ از قس
راه گشــا  کشــور  فرهنگــی  مســائل 

نخواهــد بــود.
میرزایــی  حســین  حجت الاســام 
دربــاره  ایســنا،  بــا  گفت گــو  در 
 ۱۴۰۱ بودجــه  لایحــه  ویژگی هــای 
ــه پیشــنهادات  ــان ارائ ــوان کــرد: زم عن

ــه لایحــه بودجــه ۱۴۰۱ آغــاز  نســبت ب
ــا  ــاس و ب ــن اس ــر همی ــت، ب ــده اس ش
ارائــه  نماینــدگان  کــه  پیشــنهاداتی 
تغییــرات  اســت  ممکــن  می کننــد 
شــود،  ایجــاد  لایحــه  در  زیــادی 
در  نظــر  اظهــار  اکنــون  بنابرایــن 
خصــوص لایحــه ای کــه ممکــن اســت 
ــادی  ــرات زی ــی تغیی ــب نهای ــا تصوی ت
در آن ایجــاد شــود شــاید اظهــار نظــر 

نباشــد. صحیحــی و دقیــق 
ــنهادات  ــه پیش ــس از ارائ ــزود: پ وی اف

ــی بودجــه  ــب نهای ــدگان و تصوی نماین
بایــد بررســی کنیــم کــه آیــا ایــن 
فرهنگــی  اهــداف  می توانــد  لایحــه 
ــر؟. ــا خی ــد ی ــورد نظــر را محقــق کن م

نماینــده مــردم اصفهــان در مجلــس در 
ادامــه اظهــار کــرد: مــا در ایــن ســال ها 
از زمــان دولــت ســازندگی بــه بعــد در 
ــم،  ــرار گرفته ای مســیر کــج فرهنگــی ق
انجــام اصاحــات جزئــی در لایحــه 
بودجــه، یعنــی ۴ ریــال بــه قســمتی 
اضافــه کــردن و یــک ریــال از قســمت 

مســائل  بــرای  کــردن  کــم  دیگــر 
نخواهــد  راه گشــا  کشــور  فرهنگــی 
فرهنگــی  ریــل  بتوانیــم  اگــر  بــود، 
اقدامــات  آن وقــت  دهیــم  تغییــر  را 
بودجــه ای هــم مؤثــر خواهــد بــود، 
ــی  ــل فرهنگ ــد ری ــرار باش ــر ق ــا اگ ام
همــان ریــل دولــت ســازندگی تاکنــون 
بودجــه  ریــال   ۴ بخواهیــم  و  باشــد 
کم وزیــاد  طــرح  فــان  بــرای  را 
شــاهد  را  چندانــی  تاثیــرات   کنیــم 
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شهرستان

معاون استاندار اصفهان:

سرپرستفرمانداریآرانوبیدگل
بهرسانههامیداندهد

استاندار اصفهان درحکمی محمد ظریفی را به عنوان سرپرست فرمانداری شهرستان نطنز منصوب کرد. معاون اداره کل سرمایه 
انسانی شهرداری اصفهان و مدیر روابط عمومی سازمان مدیریت پسماند اصفهان از جمله سوابق ظریفی است. به گزارش فارس، 

پیش از این نیز سرپرست فرمانداری های شهرستان های اصفهان، شهرضا، شاهین شهر و میمه و برخوار معرفی شدند.

بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های  امور شهدای گمنام  مسؤول 
گمنام  شهید   ۲ تدفین  و  تشییع  از  اصفهان  استان  مقدس  دفاع 
امور  مسؤول  بلندیان،  محمد  داد.  خبر  شهرضا  شهرستان  در 
دفاع مقدس  ارزش های  نشر  و  آثار  بنیاد حفظ  شهدای گمنام 
استان اصفهان در جلسه شورای ترویج ایثار و شهادت شهرستان 
شهرضا اظهار داشت: از حدود ۲ ماه پیش ماجرای تشییع شهدای 
گمنام دفاع مقدس شناسایی شده در کشور در بنیاد حفظ آثار 

مطرح شد.
وی با بیان اینکه در ۲ هفته اخیر برای تشییع باشکوه شهدا در 

استان اصفهان برنامه ریزی شد، افزود: یک کار جهادی شد تا 
بتوانیم کاروان تشییع شهدا را در استان مقدمات آن را فراهم 
تا ۱۵  ایام شهادت حضرت زهرا )س( ۷  قرار است در  کنیم، 
دی ماه کل استان و شهرستان های آن میزبان شهدا باشند و این 

میزبانی از شهرستان کاشان شروع می شود.
بلندیان با اشاره به اینکه سهم شهرستان شهرضا از ۲ جهت است، 
نخست استقبال از کاروان تشییع شهدا و در ادامه تشییع و تدفین 
۲ شهید گمنام در شهر منظریه است، گفت: قرار است برای ایام 
شهادت حضرت زهرا )س( بعد از تشییع در اصفهان شهدا در 

اختیار شهرضا قرار داده شوند و تدفین در شهر منظریه انجام شود. 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های  امور شهدای گمنام  مسؤول 
دفاع مقدس استان اصفهان با اشاره به اینکه کمیته هایی باید در 
این راستا تشکیل شود، بیان کرد: در ۶ شهرستان استان اصفهان 
تدفین شهدای گمنام انجام می شود، در روز شهادت حضرت 
فاطمه )س( این شهدا در اصفهان تشییع می شوند. وی با اشاره 
به اینکه ۱۳ دی ماه کاروان شهدا به شهرضا می رسد، ادامه داد: 
۱۵ دی ماه حدود ۱۵۰ شهید در تهران تشییع می شود که از این 

تعداد ۲۰ شهید در اصفهان تشییع می شود.

سـخنگوی مرکـز اورژانـس اسـتان اصفهـان گفـت: پیـرزن 
۸۵ سـاله در شـهرضا بـه دلیـل اسـتفاده از پیـک نیـک دچـار 
گازگرفتگـی شـد. عبـاس عابـدی در گفت وگـو بـا خبرنگار 
مهـر بـا اشـاره بـه حادثـه گاز گرفتگـی در اصفهـان اظهـار 
داشـت: ایـن حادثـه سـاعت ۱۴ و ۴۰ دقیقه به مرکـز اورژانس 
اسـتان اصفهـان گـزارش شـده اسـت. وی بـا بیـان اینکـه ایـن 
حادثـه در شـهرضا روسـتای پـوده اتفـاق افتـاده اسـت، افزود: 

علـت وقـوع این حادثه اسـتفاده از پیک نیک بـرای گرمایش 
اسـت. بوده 

سـخنگوی مرکـز اورژانـس اسـتان اصفهـان با اشـاره بـه اعزام 
یـک دسـتگاه آمبولانـس بـرای امدادرسـانی بـه ایـن حادثـه 
ادامه داد: خانم ۸۵ سـاله در این حادثه دچار مسـمومیت شـده 
بود که در حالت هوشـیار به بیمارسـتان امیرالمؤمنین شـهرضا 

منتقل شـده اسـت.

فرمانـده انتظامـی شهرسـتان گلپایـگان جزئیات حادثـه خونین 
و قتـل فـردی بـا اسـلحه گـرم در پمـپ بنزیـن شـهر گوگـد از 
توابـع این شهرسـتان را تشـریح کرد. سـرهنگ علی سـبحانی، 
اظهـار کـرد: اخیـراً از طریق سـامانه فوریـت ۱۱۰ از تیراندازی 
بافاصلـه  کـه  شـدیم  مطلـع  گوگـد  شـهر  بنزیـن  پمـپ  در 

تیم هـای اطاعاتـی و امنیتـی در محـل حاضـر شـدند.
وی ادامه داد: در این حادثه، مقتول که در حال سـوخت گیری 
بـود بـا سـاح گـرم مورد اصابـت گلوله قـرار گرفـت و در دم 
جـان باخـت. مقتـول بیـن ۳۵ تا ۴۰ سـال سـن داشـت و قاتل و 
همـراه وی کـه ۲۵ و ۱۷ سـاله بودنـد بومی گلپایـگان نبودند و 

اصالـت آنهـا به یکـی از اسـتان های غربی مربوط می شـود، اما 
مقتـول حـدود دو مـاه بود که در گلپایگان سـاکن بوده اسـت.

گلپایـگان،  شهرسـتان  انتظامـی  فرمانـده  ایسـنا،  گـزارش  بـه 
ایـن  علـت  می دهـد  نشـان  پلیـس  اولیـه  بررسـی های  گفـت: 
قاتـان  هویـت  اسـت.  بـوده  طایفـه ای  اختافـات  حادثـه 
شناسـایی شـد، امـا حـدود یـک سـاعت بعـد از حادثـه قاتان 
خـود را بـه مراجـع انتظامـی معرفـی کردند و اکنـون تحقیقات 
پلیـس در رابطـه با علت و انگیزه این حادثه در دسـت بررسـی 
اسـت. در ایـن حادثـه به شـهروندانی که در پمـپ بنزین بودند 

آسـیبی وارد نشـد.

استاندار اصفهان:

سرپرستفرمانداریشهرستاننطنزمنصوبشد

مسؤول امور شهدای گمنام بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان اصفهان

شهرضامیزبان2شهیدگمنامدفاعمقدسمیشود

سخنگوی مرکز اورژانس استان اصفهان:

پیرزن۸۵سالهدرشهرضادچارگازگرفتگیشد

فرمانده انتظامی شهرستان گلپایگان:

قاتلانخودرابهمراجعانتظامیمعرفیکردند

رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان گفت: زیر ساخت های گردشگری در اردستان مطلوب نیست 
با مهر،  نیازمند حمایت و توجه مسئولان در سطح ملی است. مهدی مشهدی در گفت وگو  و 
به  از گذشت چندین سال  بعد  اردستان  اظهار داشت: زیرساخت های گردشگری در شهرستان 
نحو مطلوب نیست و هنوز به مرحله ای که شایسته و در شأن مردم این شهرستان باشد، نرسیده ایم.

وی افزود: وجود یک مجموعه جهانگردی بازمانده از دوره های قبل از انقاب در شهرستان، 
زیبنده شهری مثل اردستان با قدمت طولانی و موقعیت استراتژیک نیست.

رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان خاطرنشان کرد: تا نوروز ۱۴۰۱ هتل اردستان به بهره برداری 
می رسد، همچنین فاز یک هتل سنتی دیگری نیز در محله کبودان این شهرستان افتتاح خواهد شد.

 نبود زیرساخت مناسب گردشگری در بخش مهاباد
مشهدی نبود زیرساخت مناسب گردشگری در بخش مهاباد را مایه تأسف دانست و تصریح 
کرد: با این وجود، جرقه هایی از امید زده شده و کارهایی بسیار ضعیف و سطحی آغاز شده اما 

نیاز است بخش خصوصی برای ورود به این عرصه تشویق و ترغیب شود.
به هتل سنتی شود در  تبدیل  از خانه های قدیمی که می تواند  پتانسیل خوبی  یادآور شد:  وی 

مهاباد وجود دارد.
رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان با بیان اینکه زیرساخت های گردشگری در بخش زواره 
قابل قبول است، ادامه داد: در این بخش با توجه به وجود خانه های چهار صفه ای، رغبت بیشتر 
مورد   ۱۰ از  بیش  به  گردشگری  اقامتگاه های  تعداد  کویر،  وجود  و  فرهنگی  مسائل  به  مردم 

رسیده است.
مشهدی تصریح کرد: در آخر هفته ها، گردشگران زیادی وارد بخش زواره می شوند که این 

می تواند به دلیل ایجاد اقامتگاه ها، هتل های سنتی و کویر تل شیطان باشد.
 عمده سرمایه گذاری های میراث فرهنگی از طریق بخش خصوصی است

وی در خصوص میزان بودجه و سرمایه گذاری های میراث فرهنگی، خاطرنشان کرد: با توجه 
به وفور آثار تاریخی و هزینه های زیادی که صرف مرمت بناها می شود، اعتبارات دولتی مبلغی 

ناچیز و کم است.
رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان یادآور شد: عمده سرمایه گذاری های میراث فرهنگی در 
خصوص مرمت و بازسازی بناها، ایجاد و راه اندازی پروژه های گردشگری از بخش خصوصی 

بوده است.
وی تاکید کرد: ظرفیت های قابل توجهی در شهرستان اردستان در حوزه میراث فرهنگی وجود 

دارد که تاکنون به حد لازم به آنان توجهی نشده و نیازمند توجه و حمایت مسئولین است.
 ثبت جهانی مسجد جامع اردستان در دست اقدام

مشهدی در ارتباط با ثبت جهانی مسجد جامع اردستان، گفت: ما در سطح شهرستان پیگیرهای 
زیادی برای ثبت جهانی تعدادی از بناها همچون دو کاروانسرای مربوط به دوره شاه عباس، 

مسجد جامع زواره و همچنین مسجد جامع اردستان انجام داده ایم.
وی ادامه داد: چون بحث ثبت جهانی یک اهمیت فوق العاده دارد و برای تسریع در روند این 

کار ما نیازمند همکاری مسئولان محترم شهرستان هستیم.
در  پیش  چندی  که  قدیمی  اسکلت های  خصوص  در  اردستان  فرهنگی  میراث  اداره  رئیس 
معدنی در اطراف این شهرستان کشف شده بود، تاکید کرد: در حال حاضر اسکلت ها در موزه 
شهر زواره نگهداری می شوند و قرار است که کارهای کارشناسی و بررسی های لازم از سوی 

کارشناسان مربوطه انجام بگیرد.
وی گفت: در معدن، بررسی های مربوطه توسط کارشناسان صورت گرفته ولی هنوز نظریه ای 

به صورت کتبی ارائه نشده است.

رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان:

زیرساختهایگردشگریدراردستان
مطلوبنیست

گـزارش

کوه خواری در کمین علویجه؛

»چهارکوه«درخطراست
علویجــه،  مــردم  کــه  اســت  ســال  کمترازیــک 
خطرکوه خــواری در کوهســتان های بکــر اطراف شهرشــان 
ــه  ــه ب ــت ک ــاه اس ــه م ــتر از س ــد و بیش ــاس کرده ان را احس
اقداماتــی بــرای پیشــگیری و مخالفــت بــا ادامه ایــن فعالیت 
ــی  ــه مطلوب ــه نتیج ــوز ب ــروز هن ــا ام ــا ت ــد، ام ــت زده ان دس
ــی  ــه و یک ــهر علویج ــاد ش ــوه«، نم ــار ک ــیده اند. »چه نرس
از کوهســاران بکــر در شــمال ایــن شــهر اســت. در انتهــای 
ــا  شــمالی »چهــار کــوه«، کوهســتان های دیگــر زاگــرس ب
هــم برخــورد کــرده و تنگه هــای اعجاب انگیــزی از جملــه 

ــه اســت. ــن« شــکل گرفت »تنگــه برزی
ــتانی،  ــه کوهس ــن منطق ــود از ای ــف خ ــا در تعاری محلی ه
ــه  ــد ک ــوان کرده ان ــی عن ــیاب های تاریخ ــیر س آن را مس
ســختار دره و تنگه هایــش همــواره در مدیریــت و کنتــرل 
ــوده و شــهر علویجــه  ــق ب ــای طبیعــی موف ــن ب طبیعــی ای
در هــر دوره پربارشــی در ایــن دامنــه کوهســتانی از گزنــد 

ــوده اســت. ســیل در امــان ب
اردیبهشــت امســال، بــرای نخســتین بــار دلِ یکــی از 
ــی  ــه، به قصــد اکتشــافِ ســنگ تزئین ــن منطق کوه هــای ای
ــه  ــه گفت ــه ب ــخاصی ک ــط اش ــم توس ــده! آن ه ــکافته ش ش
ــاک  ــر خ ــی ب ــتند و »تعصب ــه نیس ــی علویج ــردم، از اهال م

ــه  شــهرمان نــدارد!«، حال آنکــه »مــردم حــس نوســتالژی ب
ــکافته«. ــان ش ــگار دل خودش ــد و ان ــن دارن دره برزی

چهــار کــوه پوشــش گیاهــی و مراتــع ویــژه ای دارد، 
ــروری  ــه داری و دام پ ــی، گل ــش غن ــن پوش ــطه همی به واس
و  دارد  رونــق  کوهســتان  ایــن  دامنــه  در  دیرزمــان  از 
دامــداران منطقــه مدعــی هســتند که »هرســال مجــوز چرای 
دام هایشــان را اداره منابــع طبیعــی صــادر می کــرده و امســال 
ــی  ــن اراض ــم در همی ــارت ه ــدن و تج ــت، مع اداره صنع
جــواز اکتشــاف معــدن ســنگ داده و ایــن یعنــی دو مجــوز 

ــی«. ــدوده طبیع ــک مح در ی
در نــگاه اول بــه دو مــورد از ســه معــدن موجــود مشــخص 
اســت کــه ایــن معــادن از حــدود تحقیــق و اکتشــاف خارج 
ــرداری رســیده اند و حتــی قصــد  ــه بهره ب ــه مرحل شــده و ب
پیشــروی و افزایــش ســطح هــم دارنــد، نکتــه حائــز اهمیت 
ایــن اســت کــه تــا روز بازدیــد از ایــن منطقــه )۱۸ آذرمــاه 
۱۴۰۰(، هیــچ عامــت رســمی نظیــر تابلوهــای توضیــح و 
معرفــی پــروژه معدنــی در ورودی ایــن معــادن نصب نشــده 
و شــائبه قانونــی بــودن فعالیــت آن هــا را ایجاد کرده اســت.

ــه  مــردم علویجــه مدتــی اســت کــه قصــد گســترش زمین
گردشــگری در شــهر خــود را دارنــد و طراحــی فضاهــای 

ــل  ــن دلی ــه همی ــی را ب ــای قدیم ــم بافت ه ــهری و ترمی ش
امــا در بهــار ســال جــاری فعالیــت  آغــاز کرده انــد، 
معدن هایــی کــه بــه گفتــه آن هــا توســط »غریبه هــا« ایجــاد 
شــده، نگرانــی همگانــی ایجــاد کــرده و آن هــا را از ادامــه 
فعالیــت تــا حصــول نتیجــه و بیــرون کردن ایــن غریبه هــا از 

ــت. ــته اس ــه بازداش ــتان های علویج کوهس
در چنــد مــاه اخیــر، مــردم علویجــه ســعی کرده انــد تــا بــا 
راهپیمایی هــای متعــدد در دره برزیــن و کوهپایه هایــی 
کــه زیــر تیشــه معــدن داران قــرار گرفتــه، اعتــراض خــود 
نســبت بــه »تجــاوز بــه کوه هایشــان« را اعــام کننــد، 
امــا معــادن همچنــان تحــت مراقبــت و به اصطــاح در 
معدن کاوهــا  معتقدنــد  مــردم  هســتند.  »خــواب«  دوره 
ــد.  ــه« برنمی دارن ــای علویج ــنگ وکوه ه ــت ازسرس »دس
آلوده کننــده ای  صنایــع  نزدیکــی  کنونــی  شــرایط  در 
ــه ســیمان، پتروشــیمی و ریخته گری هــا،  همچــون کارخان
وضعیــت هــوای علویچــه را تحــت تأثیــر قــرار داده و 
ــرایط  ــر ش ــه اگ ــتند ک ــن هس ــران ای ــهر نگ ــن ش ــردم ای م
موجــود ادامــه پیــدا کنــد و معــادن، ذخایــر خــاک، مراتــع 
ــه  ــا جاذب ــرد »آی ــن بب ــه را هــم از بی و کوهســتان های منطق
ــرای  ــرای جــذب گردشــگر و ایجــاد اشــتغال ب دیگــری ب

ــه  ــا توجــه ب ــر«. ب ــا خی ــد ی ــان ایــن شــهر باقــی می مان جوان
ــه،  ــمالی علویج ــع ش ــرس در ضل ــته کوه ها زاگ ــه رش اینک
ــهر،  ــن ش ــهرداری ای ــت، ش ــهری اس ــم ش ــارج از حری خ
ــا  ــدارد، ب ــی ن ــه مردم ــری مطالب ــی در پیگی ــش چندان نق
ــد  ــهر معتق ــن ش ــی ای ــوان و بوم ــهردار ج ــود، ش این وج
اســت: »چهــار کــوه نمــاد شــهر علویجــه اســت و مطالبــه و 
نگرانــی مــردم ایــن شــهر در مــورد ایــن طبیعت کوهســتانی 
ــا  ــر شــفیعی، شــهردار علویجــه ب به حــق اســت«. علی اصغ
ــردم در  ــوم م ــد عم ــده از دی ــی مان ــاط مخف ــه نق ــاره ب اش
ــک »دره  ــن را ی ــگار ایســنا، دره برزی ــا خبرن گفت وگــو ب
عزیــز« بــرای مــردم شــهر دانســت و افــزود: مــردم منطقــه 
ــه بینــش کســب وکار در حــوزه گردشــگری رســیده اند  ب
ــروز  ــا ام ــد، ت ــهر را دارن ــن ش ــت که ــای باف ــد احی و قص
هــم شــمار زیــادی از جوانــان، منــازل میراثــی خــود را بــه 
روش معمــاری قدیمــی شــهر بازســازی و ترمیــم کرده اند و 
منتظــر جریــان پرســود گردشــگری داخلــی و خارجــی بعد 
از بحــران کرونــا هســتند. مهــدی اکبــری، عضــو شــورای 
شــهر علویجــه نیــز بــا اشــاره بــه مکاتبــات صــورت گرفتــه 
ــا ســازمان صنعــت، معــدن و تجــارت اســتان، ادامــه داد:  ب
ــراض  درنتیجــه تجمعــات مســالمت آمیز انجــام شــده، اعت

ــارت  ــدن و تج ــت، مع ــازمان صنع ــه س ــه ب ــردم علویج م
رســیده، در ایــن راه امام جمعــه و بعضــی از نماینــدگان 
مجلــس هــم قــول دلجویــی و همراهــی مــردم را داده انــد 
ــان را  ــتان های شهرش ــب کوهس ــا از تخری ــی آن ه و نگران
ــی  ــط عموم ــر رواب ــوکل، مدی ــین ت ــد. حس درک کرده ان
ــان در  ــتان اصفه ــارت اس ــدن و تج ــت، مع ــازمان صنع س
ــی  ــع طبیع ــر اینکــه مناب ــد ب ــا تأکی ــا ایســنا، ب گفت وگــو ب
»انَفــال« و در مالکیــت عمــوم مــردم یــک ســرزمین اســت، 
تصمیم گیــری در مــورد آن هــا را یــک امــر ملــی و در 
راســتای مصلحــت جامعــه عنــوان کــرد و افــزود: نمی تــوان 
صرفــاً بــه ایــن دلیــل کــه یــک رشــته کــوه در یــک شــهر 
ــد  ــن شــهر ســلیقه ای عمــل کنن ــه، ســاکنین ای ــرار گرفت ق
ــادن  ــتخراج مع ــاف و اس ــل اکتش ــعه هایی مث ــع توس و مان

شــوند.
و  هســتند  درآمــدی  پتانســیل های  معــادن  افــزود:  وی 
ــر این کــه در  ــا خصوصــی آن هــا عــاوه ب ــی ی ــواع دولت ان
بودجــه دولــت کمک رســان هســتند، موفقیــت آن هــا نظــر 
ســرمایه گذاران دیگــر را هــم بــه منطقــه جلــب می کنــد و 
مــردم یک شــهر بــرای پیشــرفت و ســودآوری شهرشــان با 

ــد. ــم بکنن ــکاری ه ــرمایه گذاران هم س



 In a meeting with the German 
Ambassador in Tehran late on 
Monday, Iranian Vice President 
for Legal Affairs Mohammad 
Dehqan harshly condemned 
the three European countries 
(France, the United Kingdom, 
and Germany) for their pas-
sive approach in fulfilling their 
responsibilities under the Joint 
Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA).
“While the U.S. was breaking 
the 2015 nuclear deal with Iran, 
European signatories basical-
ly stood idle by and watched 

its transgressions,” Dehqan 
lamented.
“The U.S. is at fault for the 
JCPOA’s violation, and we ex-
pected Europe, particularly Ger-
many, to play an active role in 
this regard.” 
The JCPOA was an internation-
al agreement that was endorsed 
by the United Nations Security 
Council while Europe simply 
watched its violations, he not-
ed.
“History will not be kind to Eu-
ropeans,” he added.
Dehqan stressed that Iran has 

always embraced negotiations 
and has never walked away 
from them.
“In the past, we attempted to 
avoid international concerns 
by remaining unilaterally com-
pliant with the JCPOA. We are 
still hopeful that a balanced 
compromise will be reached 
following the inauguration of 
the new German administration 
and through more active en-
gagement of Europeans in the 
Vienna talks, according to Iran’s 
vice president.
In similar remarks earlier this 
week, Iran’s chief negotiator 
Ali Bagheri Kani stated that 
the JCPOA is still alive due to 
Tehran’s responsible actions, 
adding that “dishonest” reports 
from outside the negotiation 
room cannot diminish Tehran’s 
determination to negotiate a 
good deal in Vienna.

“Dishonest reports from out-
side the negotiation room will 
not undermine our will to strike 
a settlement that secures our 

nation’s rights and interests,” 
Bagheri Kani wrote on Twitter.
His remarks come as talks 
between Iran and the five re-
maining signatories to the 2015 
nuclear agreement are contin-
uing, with the goal of ending 
sanctions imposed by the U.S. 
on Iran following Washington’s 
exit from the pact and reviving 
the dormant treaty.
Iran’s chief negotiator also 
mentioned his cordial meeting 
with Austrian Foreign Minister 
Alexander Schallenberg, stating 
that he repeated Iran’s “seri-
ousness and good intent” in the 
Vienna discussions.
Meanwhile, the Russian lead 
negotiator has stated that dur-
ing the talks, Iran and the re-
maining JCPOA parties (Britain, 
France, Russia, China, and Ger-
many) are working on the text 
of a “final document.”
“It will take time and a lot of 
effort, but participants are re-
sult-oriented,” said Russian 
Ambassador to International 
Organizations in Vienna Mikhail 

Ulyanov in a tweet on Friday.
Since April, Vienna has hosted 
talks to resurrect the JCPOA, 
which would require the U.S. 
to lift anti-Iran sanctions more 
than three years after Washing-
ton violated the global accord 
and illegally imposed penalties 
on Iran to kill the deal.
In a statement issued on Friday, 
the Russian Foreign Ministry 
stated that all participants in 
the discussions have indicated 
a renewed commitment to re-
storing the JCPOA in its original 
form. “All parties underlined 
their intention to exert utmost 
effort in order to finally define 
practical steps required to re-
launch the extensive implemen-
tation of JCPOA in its original 
form, without amendments or 
deletions.”
It was also stated that Iran and 
the P4+1 group agreed to main-
tain intense contacts, especially 
at the expert level, within the 
framework of working groups 
on the elimination of U.S. sanc-
tions and nuclear concerns.

Iran criticizes Europe for failing to meet JCPOA commitments

Iran plans to in-
crease tourist 
exchanges with 
neighboring na-
t ions
The exchange of tourists be-
tween Iran and its neighbors 
is expected to increase in the 
months to come, Iran’s deputy 
tourism minister Ali-Asghar 
Shalbafian has announced.
The official made the remarks 
during a meeting with Hamad 
Obaidalla the Chief Commer-
cial Officer of Fly Dubai Air-
lines on Monday.
Increasing tourist exchanges 
with neighboring countries is 
on the agenda for Iran follow-
ing the expansion of the flight 
network between Iran and the 
United Arab Emirates, he said.
To achieve this goal, the pri-
vate and public sectors will 
consolidate their capacities, 
the official added.
For his part, Obaidalla said 
that currently, Fly Dubai Air-
lines operates 30 flights a 
week to Iran, and this capacity 
will grow to nearly 50 flights in 
the future.
By relying on this capability, 
tourists can be directed to Ira-
nian tourist destinations effec-
tively, he added.
Communication between the 
private sector of the two coun-
tries plays a crucial role in 
achieving executive strategies, 
he noted.
Back in September, Cultural 
Heritage, Tourism, and Hand-
icrafts Minister Ezzatollah 
Zarghami announced the is-
suance of tourist visas and 
the flow of foreign tourists 
to Iran would resume as per 
President Ebrahim Raisi’s or-
der following 19 months of 
suspension.
Currently, tourist visas are 
once again being issued to 
cultivate good grounds of 
hope for travel insiders.
However, months of steep 
recession have taken its toll. 
Many travel insiders, hoteliers, 
and tour operators have faced 
big dilemmas such as bank-
ruptcy, unemployment, debts, 
and the prospects of not being 
competitive on the internation-
al level.
Only months into the out-
break, Zarghami’s predecessor, 
Ali-Asghar Mounesan, lament-
ed that the number of foreign 
travelers to Iran was drastically 
plunged due to the pandemic.
“Tourism of the country was 
growing before the coro-
na [outbreak], its revenues 
reached $11.7 billion in 2019, 
which accounted for 2.8% 
of GDP, nearing the average 
share of tourism in the world 
GDP, which was 3.2 percent,” 
Mounesan said. He added 8.7 
million foreign nationals visited 
Iran during the [Iranian] year 
(1398),  
adding that Iran was ranked 
as the second fastest-growing 
country in tourism based on 
data compiled by the World 
Tourism Organization.
The average of international 
travels to and from Iran fell by 
80 percent during the past Ira-
nian calendar year 1399 (end-
ed on March 20, 2021) from a 
year earlier caused by various 
coronavirus restrictions.
Optimistic forecasts, expect the 
country would achieve a tour-
ism boom after coronavirus is 
contained, believing its impact 
would be temporary and short-
lived for a country that ranked 
the third fastest-growing tour-
ism destination in 2019.
UNWTO’s Panel of Experts 
foresees a rebound in interna-
tional tourism in the current 
year, mostly in the third quar-
ter. However, some experts 
suggest the rebound could oc-
cur only in 2022.

Experts from Iran, 
Germany hunt for 
a r chaeo log i ca l 
clues in Uramanat

A team of archaeologists from 
Iran and Germany has carried 
out a field survey in Uramanat, 
an ancient rural region in west-
ern Iran, which earlier this year 
was named a UNESCO World 
Heritage.
The survey was intended to 
shed new light on the history of 
Uramanat by unearthing rem-
nants of historical monuments 
and relics, ISNA quoted the di-
rector of the World Heritage site 
as saying on Tuesday.
It yielded the discovery of 
“several” archaeological sites 
and objects yet it resulted in 
a change in the chronological 
sequence of several previous-
ly-found ancient sites, Pouya 
Talebnia added.
Moreover, several historical for-
tresses and their legal proper-
ties were demarcated during the 
survey, which was co-directed 
by Talebnia and Shelir Amelirad 
from Heidelberg University, the 
report said.
Carried out during December 
and November, the survey also 
contributed to the enrichment of 
the “pottery bank” of  Uramanat, 
Talebnia said.
Stretched on the slopes of 
Sarvabad county, and shared 
between the provinces of Kord-
estan and Kermanshah, the 
rural area embraces dense and 
step-like rows of houses in a 
way that the roof of each house 
forms the yard of the upper one, 
a feature that adds to its charm 
and attractiveness.
Last September, Hessam Mah-
di, the representative of the 
International Council on Monu-
ments and Sites (ICOMOS) said 
that he was “impressed” by the 
status of the rural landscape 
during his visit. He made the re-
marks on the sidelines of a visit 
to the western province of Ker-
manshah. “I am proud of being 
chosen to assess the case and 
traveling to Iran as I could visit 
the local people in the region.”
Local officials and travel insid-
ers believe that inscription of 
the property on the prestigious 
list of the UN body could jump-
start tourism in the region and 
also look at it as a tool for bet-
ter conservation of its natural 
landscapes and unique cultural 
scenes for the next generations, 
saying its unique rural texture, 
architecture, lifestyle, and agri-
culture is a prominent example 
of the integration of man into 
nature.
The Islamic Republic expects 
to reap a bonanza from its nu-
merous tourist spots such as 
bazaars, museums, mosques, 
bridges, bathhouses, madrasas, 
mausoleums, churches, towers, 
and mansions, of which 26 are 
inscribed on the UNESCO World 
Heritage list. Under the 2025 
Tourism Vision Plan, Iran aims 
to increase the number of tour-
ist arrivals from 4.8 million in 
2014 to 20 million in 2025. The 
latest available data show eight 
million tourists visited the Is-
lamic Republic during the first 
ten months of the past Iranian 
calendar year (ended March 
20).
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 The value of Iran’s export to Iraq 
has risen 15 percent during the first 
eight months of the current Iranian 
calendar year (March 21-Novem-
ber 21), as compared to the same 
period of time in the past year, the 
secretary-general of Iran-Iraq Joint 
Chamber of Commerce announced.
Referring to the growth of oil rev-
enues, Hamid Hosseini said: “The 
value of Iran’s exports to Iraq in 
the first eight months of this year, 
increased by $800 million to stand 
at $6.1 billion, and this export trend 
has risen in the second half of the 
year.” Meanwhile, the chairman of 
Iran-Iraq Joint Chamber of Com-
merce has said Iran is planning to 
boost its annual trade with neigh-
boring Iraq to $20 billion.
Yahya Al-e Eshagh made the re-
marks in a business forum between 
Iran and Iraq’s Kirkuk province ear-
lier this month, saying that Iranian 
and Iraqi governments are deter-
mined to develop regional coopera-
tion in all areas. “Despite all events 
that are happening in the region, 
the relationship between the two 

countries of Iran and Iraq are on 
the upward trajectory,” the official 
said. The current administration 
of Iran under President Raisi has 
shown great interest in broadening 
and enhancing trade and economic 
ties with neighboring states, he em-
phasized. Elsewhere in his remarks, 
the chairman of the Iran-Iraq Joint 
Chamber of Commerce pointed to 
the country’s planning for a $20 
billion trade with Iraq and put the 
current trade volume exchange be-
tween the two countries at about 
$13-$14 billion. Iran and Iraq signed 
a memorandum of understanding 
(MOU) on economic cooperation 
back in January, at the end of the 
fourth meeting of the two countries’ 
Joint Economic Committee. During 
the committee meeting, technical 
committees were formed in various 
business fields to discuss technical 
and engineering services and oth-
er topics of interest. The meeting 
also proposed and supported the 
establishment of a joint investment 
fund between the two countries and 
hopes to continue its path.

Export to Iraq rises 15% in 8 
months yr/yr

 Iranian railway fleet received 526 
new domestically-made and ren-
ovated wagons worth 7.94 trillion 
rials (about $27.379 million) in a 
ceremony on Tuesday.
Of the mentioned 526 wagons, 
500 were the new freight wag-
ons worth 6.6 trillion rials (about 
$22.758 million), one was a new 
passenger wagon worth 160 bil-
lion rials (about $551,724), and 25 
were renovated passenger wag-
ons worth 1.18 trillion rials (about 
$4.068 million).
The ceremony to add these wag-
ons to the railway fleet was attend-
ed by senior transport officials, 
including Transport and Urban De-
velopment Minister Rostam Qase-
mi, and Head of Islamic Republic 
of Iran Railways (known as RAI) 
Seyed Miad Salehi.
The development of the railway 
sector has been one of the macro 
policies of the Iranian government 
as it has been emphasized by the 
general policies of the country’s 
national development plans.
In this regard, the national railway 

fleet has constantly received new 
domestically-made locomotives 
and wagons in the past and cur-
rent Iranian calendar years.
As the first stage of the program 
for the renovation of the coun-
try’s railway fleet in the current 
Iranian calendar year (started on 
March 21), 156 freight wagons, 
three locomotives including two 
renovated ones and a newly made 
one by MAPNA Group, as well as 
10 renovated passenger wagons 
had joined the railway fleet in early 
July.
Advantages such as consuming 
less fuel and creating less pollu-
tion as well as high safety attaches 
priority to the railway when com-
pared to some other transporta-
tion systems, and makes its devel-
opment economically viable.
The country’s Sixth Five-Year Na-
tional Development Plan (2016-
2021) has envisaged that the 
railway will account for at least 
30 percent of cargo transportation 
and 20 percent of passenger trans-
portation in Iran.

Railway fleet receives 526
domestically-made, renovated wagons

The Iranian government has allocated some 440 
billion rials ($1.6 million) to support tourism and 
handicrafts businesses across the northern prov-
ince of Golestan, the provincial tourism chief has 
announced. 
This amount of money is planned to be paid in 
loan to the eligible applicants, Ahmad Tajari said on 
Tuesday. 
A priority for receiving loans are small and medi-
um-sized handicraft workshops and tourism pro-
jects that have made more than 70% progress, the 
official added. 

Back in May, the official announced that to com-
pensate for the coronavirus outbreak damages 
the Iranian government paid some 147 billion ri-
als ($526,000) in loans to the tourism businesses 
affected by the pandemic as well as floods in the 
province.
Furthermore, the changing scene of tourism, cere-
monies, exhibitions, and festivals have contributed 
to the level of handicrafts sales since the beginning 
of the coronavirus pandemic, he added.
Travel-related businesses were also severely dam-
aged when the province was hit hard by catastroph-

ic floods during the Iranian New Year holidays in 
March 2019, he mentioned.
Golestan is reportedly embracing some 2,500 his-
torical and natural sites, with UNESCO-registered 
Gonbad-e Qabus – a one-millennium-old brick tow-
er – amongst its most famous. Narratives say the 
tower has influenced various subsequent designers 
of tomb towers and other cylindrical commemora-
tive structures both in the region and beyond. The 
UNESCO comments that the tower bears testimony 
to the cultural exchange between Central Asian no-
mads and the ancient civilization of Iran.

$1.6m allocated to support tourism, handicrafts businesses in Golestan



Managing Director of Iran Grid Man-
agement Company Mostafa Rajabi 
Mashhadi announced the electricity 
supply will be sustainable during the 
winter.
In the current situation, there is no 
problem in supplying electricity to 
industries and other subscribers 
due to the supply of fuel for thermal 
power plants, the official noted.
“We have no restrictions in these 
areas, but we advise subscribers 
to save on gas and electricity con-
sumption”, he also reiterated.
Last week, Rajabi Mashhadi, who is 
also Energy Ministry’s spokesman 
for electricity industry, announced 
that the consumption of electricity 
in Iran has risen six percent in the 
current year’s autumn as compared 
to the same season in the past year.
Iran has been facing some serious 
challenges regarding electricity sup-
ply over the past decade mainly due 
to the temperature rising and de-
crease of rainfalls.
Some other factors, such as high 
illegal cryptocurrency mining, have 
even worsened the situation in the 
country this year, as the citizens suf-

fered a lot from the constant power 
outages, while it also caused serious 
damages to the activities of indus-
tries.
Although every year nearly 3,000 
MW is added to the country’s power 
generation capacity, the reduction in 
the rainfalls and the decline in the 
water storage behind the dams has 
reduced the electricity generation 
offsetting the added capacity.
Such condition made electricity sup-
ply one of the major concerns of the 
government, so the Energy Ministry 
and related organizations took vari-
ous measures to tackle the problem.
Consumption management was one 
of those measures, as the ministry 
offered incentives to the low-elec-
tricity consumers, while it set some 
penalties for the high-electricity con-
sumers.
The other measure was to renovate 
the electricity network and equip-
ment, as it is necessary to prevent 
power loss by replacing high-effi-
ciency equipment with low-efficien-
cy ones and renovating worn-out 
electricity distribution networks.
Meanwhile, last month, Energy Min-

ister Ali-Akbar Mehrabian said his 
ministry plans to construct and put 
into operation 21 new power plant 
units by the next summer’s peak 
consumption period (Iranian calen-
dar’s summer begins on June 22).
According to Mehrabian, his min-
istry is following a comprehensive 
program for adding 30,000 mega-
watts (MW) to the country’s power 
generation capacity by the end of the 
current government incumbency.
Speaking in a meeting with the 
members of the Parliament Energy 
Committee, the minister said: “Ac-
cording to the plan submitted to the 
parliament, the Ministry of Ener-
gy will increase the capacity of the 
country’s power plants by 30,000 
megawatts.”

“Currently, for the next year’s sum-
mer peak [consumption period], 
we are taking the necessary meas-
ures to bring 21 new [power plant] 
units on stream; Of course, the exact 
schedule for the operation of these 
units is prepared and will be provid-
ed in the form of weekly reports,” he 
added.

Whether by plane, train, automobile, 
or even boat, traveling while pregnant 
involves its own set of challenges 
and guidelines. But a little advance 
planning along with some common 
sense can make all the difference in 
the world -- anywhere in the world 
-- when it comes to pregnancy travel.
“It’s wrong to say a categorical ‘no’ 
when it comes to traveling while preg-
nant,” says Frank A. Chervenak, MD. 
Chervenak is a professor and chair-
man of the department of obstetrics 
and gynecology and the director of 
maternal-fetal medicine at Weill Med-
ical College of Cornell University in 
New York City. “You need to individu-
alize each and every situation.
Pregnancy Travel: Better Safe Than 
Sorry
There is some general commonsense 
advice for all women who are traveling 
while pregnant no matter what trans-
portation route you take or where your 
destination is:
• Consider buying trip insurance. “You 
never know what will happen during 
any pregnancy, and this way you are 
covered if you have to cancel your trip 
for any reason,” Nye says.
• Schedule a checkup before your 
vacation so you can get a green light 
from your doctor.
• Travel with a copy of your prenatal 
records and copies of any relevant ul-
trasounds.
• Keep your prenatal vitamins and any 
other medications you need in your 
purse in case you get separated from 
bags.
• Program your obstetrician’s number 
into your cell phone and make sure 
that your travel companion also has 
their number handy.
• Get a phone number of a local doctor 

just in case.
Pregnancy Travel: Up, Up, and Away?
“In general, air travel is OK during 
the entire pregnancy,” says Kenneth 
Johnson, DO, an associate profes-
sor of obstetrics and gynecology at 
Nova Southeastern University in Fort 
Lauderdale, Fla. “But common sense 
dictates that women with complicated 
pregnancies involving twins, hyper-
tensive disease, severe nausea, pla-
centa previa, preterm labor, and oth-
er pregnancy-related complications 
should not fly.” Most airlines do allow 
pregnant women to fly until about a 
month before their due dates.
Chervenak agrees: “As long as there 
are no known complications to preg-
nancy, traveling on an airplane is rea-
sonable.” But he says that “it’s impor-
tant for pregnant women to get up and 
walk around every hour during flight. 
“This is really a good idea for every 
flier, but in pregnancy it can be even 
more important to keep your circula-
tion flowing,” Chervenak says. Here’s 
why: Pregnancy can cause circulation 
problems, and flying increases the 
chance of developing a potentially fatal 
blood clot. Moving around keeps the 
blood moving, which helps to prevent 
the formation of blood clots.
Choose an aisle seat so you can get up 
and down without climbing over your 
neighbor, adds Nye. This will also help 
you get to the bathroom in a hurry. 
“We know that pregnant women have 
to use the bathroom a lot,” she says. 
(This same advice holds if you are tak-
ing a bus trip.)
If you are expecting, don’t worry about 
walking through the metal detector at 
the airport security check, she says. 
“There is not a lot of radiation coming 
from these detectors, but if you are 

at all concerned, request a pat-down 
instead.”
Heavy lifting may cause problems 
during pregnancy, so schlepping bags 
from gate to gate is not advisable for 
women who are traveling while preg-
nant. “Use porters or suitcases with 
wheels to try to make pregnancy trav-
el as physically easy as possible,” Nye 
says.
Johnson adds that it’s important to 
drink nonalcoholic, noncaffeinated 
beverages before, during, and after air 
travel while pregnant. “Women who 
do fly should drink extra fluids be-
cause air travel tends to be dehydrat-
ing,” he says. “Extra fluids will also 
help eliminate Braxton-Hicks ‘false 
labor’ pains.”
Many airlines no longer supply meals, 
so it’s important for pregnant women 
to pack their own healthy snacks. “Eat 
frequent small meals to avoid hypo-
glycemia and nausea,” Johnson says. 
Importantly, “If you begin to have reg-
ular painful contractions, inform the 
crew early.”
Pregnancy Travel: Road Trip
Pregnancy travel by car has some of 
the same risks and rules as traveling 
by plane, says Nye.
“The big problem is blood clots,” she 
says. “If you are in a car and driving 
long distances, get out and walk every 
few hours,” she says. “If you have 
been diagnosed with a blood clot-
ting disorder, you may need special 
stockings to increase circulation and 
decrease your blood clot risk.”
Calf exercises can also help keep 
blood flowing. “Lift your foot up and 
twirl or wiggle it around for exercise,” 
Nye says.
Be seatbelt savvy. There are nearly 
170,000 car crashes involving preg-

nant women every year, according to 
the March of Dimes. If you are preg-
nant, wear both the lap and shoulder 
belt and buckle the lap strap under 
your belly and over your hips, she 
says. Make sure that you rest the 
shoulder belt between your breasts 
and off to the side of your belly.
Pregnancy Travel: Cruise Control
Taking a cruise while pregnant may 
seem like the ultimate in relaxation, 
but if you have never been on a cruise 
before, pregnancy is not the ideal time 
to give it a go, says Nye. Why? Preg-
nant women tend to be nauseous in 
general, and seasickness may make 
this queasiness even worse.
“There are medications that we give 
for nausea during pregnancy, but is 
this how you really want to spend a 
vacation?” she asks.
There are often reports of a stom-
ach virus spreading on cruises, 
she says, “These can be pretty 
bad in pregnancy because you 
are also putting your unborn baby 
at risk.”
Dehydration and electrolyte imbalance 
can lead to preterm labor, she says. 
“Drink a lot of water, especially if 
you have diarrhea or are vomit-
ing,” she says. Certain anti-di-
arrheal medications are safe 
during pregnancy. Talk to 
your doctor in advance of 
your travels.
Pregnancy Travel: Be 
Prepared
Regardless of how 
you travel, it’s impor-
tant to have your crea-
ture comforts with you 
such as snack foods and 
vitamins. This can be even 
more important when trav-

eling while pregnant. “How prepared 
you are also depends on where you 
are traveling to,” Chervenak says. “If 
you are heading to London or Paris, 
there is likely plenty of good water or 
snacks available, but if you are going 
someplace more rural then you have 
to consider bringing these things with 
you.”
The American Pregnancy Association 
recommends protecting your stom-
ach in other countries by drinking 
bottled water, canned juices, or soft 
drinks, making sure the milk is pas-
teurized, and steering clear of fresh 
fruits and vegetables unless they have 

been cooked or can 
be peeled; make 

certain that 
all meat and 
fish has been 
c o o k e d 
thoroughly.
“Try to 
avoid eating 
in iffy res-
t a u r a n t s , ” 
Nye adds.

Tourism develop-
ment in Sistan-Bal-
uchestan, a power-
ful means to solve 
region’s challenges: 
official
The development of Sis-
tan-Baluchestan through 
tourism can help the region 
address its challenges, the 
deputy tourism chief of the 
southeastern province has an-
nounced. 
Through the development of 
tourism, a peace project can 
be pursued with the neigh-
boring countries in the re-
gion, CHTN quoted Mojtaba 
Mirhosseini as saying on 
Tuesday. 
To date, tourism activists in 
the province have focused 
on activities for the sustaina-
ble development of tourism, 
which is highly commendable, 
the official added. 
The port of Chabahar has the 
potential to become the mar-
itime tourism capital of Iran, 
and also the northern region 
of the province has the poten-
tial to become the historical 
tourism capital of the country, 
which with the right planning 
and building of necessary in-
frastructure, can be achieved, 
he noted. 
In order to increase the de-
mand for visiting the prov-
ince, its attractions and beauty 
need to be presented as much 
as possible, he explained. 
SEO and web marketing are 
among the most effective dig-
ital marketing tools in tourism 
and can help introduce more 
people to the province and lo-
cal businesses, he mentioned. 
He also noted that organizing 
fam tours for Iranian tourism 
activists and media people 
significantly changed people’s 
perceptions of the region.
Last year, former Cultural 
Heritage, Tourism, and Hand-
icrafts Minister Ali-Asghar 
Mounesan said that the devel-
opment of the travel industry 
across Sistan-Baluchestan 
province is among the top pri-
orities for the ministry. “I am 
interested in Sistan-Baluch-
estan, and the development 
of this province is a priority 
for this ministry and the gov-
ernment,” the former minister 
stated. 
“The majority of my travels 
during my tenure has been to 
Sistan-Baluchestan, which I 
consider as a safe province 
with significant values in terms 
of culture, history, handicrafts, 
and tourism.”
The collective province -- Sis-
tan in the north and Baluch-
estan in the south -- accounts 
for one of the driest regions of 
Iran with a slight increase in 
rainfall from east to west, and 
an obvious rise in humidity in 
the coastal regions. In ancient 
times, the region was a cross-
word of the Indus Valley and 
the Babylonian civilizations.
The province possesses spe-
cial significance because of 
being located in a strategic 
and transit location, especial-
ly Chabahar which is the only 
ocean port in Iran and the best 
and easiest access route of the 
middle Asian countries to free 
waters. 
The vast province is home to 
several distinctive archaeo-
logical sites and natural at-
tractions, including two UN-
ESCO World Heritage sites, 
namely Shahr-e-Soukhteh 
(Burnt City) and Lut desert.

Dos and Don’ts of Traveling While Pregnant

TEDPIX up 9,800 points on Monday
TEDPIX, the main index of Teh-
ran Stock Exchange (TSE), gained 
9,841 points to 1.301 million on 
Monday.
As reported, over 5.004 billion se-
curities worth 35.154 trillion rials 
(about $121.2 million) were traded 
at the TSE.
The first market’s index rose 11,274 
points, and the second market’s in-
dex gained 7,031 points.

TEDPIX lost 56,000 points (4.3 per-
cent) to 1.293 million in the past 
Iranian calendar week (ended on 
Friday).
During the past week, the indices 
of Mobarakeh Steel Company, Iran 
Khodro Company, Social Security 
Investment Company, National Cop-
per Company, and Barekat Pharma-
ceutical Group were the most wide-
ly followed ones.
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The Central Bank of Iran (CBI), in its 
latest report, has put the growth of 
the country’s Gross Domestic Prod-
uct (GDP) in the first half of the cur-
rent Iranian calendar year (March 
21–September 22) at 3.3 percent.
According to the mentioned data, 
the figure was 0.5 percent with oil 
excluded.
The country’s GDP stood at 7.53 
quadrillion rials (about $25.965 bil-
lion).
During the said period, oil and ser-
vices sectors grew 15.1 percent, 
and 5.7 percent, respectively, while 
agriculture sector experienced neg-
ative growth of two percent, and 
also industries and mining sector 
had a negative growth of 1.9 per-
cent.
Back in October, International Mon-
etary Fund (IMF), in its latest World 
Economic Outlook report titled “Re-
covery During a Pandemic”, had 
predicted a 2.5-percent real GDP 
growth for Iran in 2021, with no 
change from the fund’s previous 
report.
The entity had modified its forecasts 
of the global economic growth from 
six percent in its previous report 
to 5.9 percent; the fund expects 
the global economy to shrink even 
more in 2022 to settle at 4.9 percent 
in 2022.
The downward revision for 2021 
reflects a downgrade for advanced 
economies—in part due to supply 
disruptions—and for low-income 
developing countries, largely due 
to worsening pandemic dynamics, 

according to the report.
“The global economic recovery is 
continuing, even as the pandemic 
resurges. The fault lines opened up 
by COVID-19 are looking more per-
sistent—near-term divergences are 
expected to leave lasting imprints 
on medium-term performance. Vac-
cine access and early policy sup-
port are the principal drivers of the 
gaps,” the report read.
“This is partially offset by stronger 
near-term prospects among some 
commodity-exporting emerging 
market and developing economies. 
The rapid spread of Delta and the 
threat of new variants have in-
creased uncertainty about how 
quickly the pandemic can be over-
come. Policy choices have become 
more difficult, with limited room to 
maneuver.”
IMF had predicted West Asia’s GDP 
to grow by 4.1 percent in the current 
year.
The international body saw Iran’s 
inflation (consumer price changes) 
at 39.3 percent in 2021, increasing 
1.9 percent from 36.4 percent in 
2020. The report sees the country’s 
inflation fall to 27.5 percent in 2022.
As reported, the country’s account 
balance which was – 0.1 percent of 
the country’s GDP in 2020 is expect-
ed to climb to 1.3 percent in 2021.
Based on the IMF data, despite the 
sanctions and the negative impact 
of the pandemic, the Iranian econ-
omy is going to outperform many 
countries both in the region and 
across the world.

Iran’s H1 GDP growth at 3.3%: CBI
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رعایت الزامات 
شرعی و قانونی 

مبنایی در تصمیمات 
و طرح های حوزه 

آب همچنین 
در نظر گرفتن 

ضمانت اجرا برای 
مصوبات کمیته ها 

و کارگروه هایی که 
برای رفع مشکل آب 
زاینده رود تشکیل 

شده اند ضروری 
است.

در این جلسه که با حضور معاون دادستان 
اصفهان، مدیرکل حقوقی شــهرداری، 
روســای کمیســیون های کشاورزی 
وحقوقــی وپارلمانــی پارلمان بخش 
خصوصی اصفهان، رئیس اداره حقوقی 
جهادکشاورزی، مشاورحقوقی و جمعی 
ازمدیران واحدهای اجرایی اتاق بازرگانی 
اصفهان برگزار شد، محمدصادقی، رئیس 
کمیسیون کشــاورزی، سلامت، آب و 
محیط زیســت اتاق بازرگانی اصفهان 
ضمن انتقــاد از عدم اجــرای به موقع 
بســیاری از طرح هــای دولتی گفت: 
اجرایی نشدن طرح ها و زمان بر شدن 
آنها، در بسیاری از موارد خسارات جبران 
ناپذیری را متوجه جامعه کرده که نمونه 
بارز آن اجرایی نشدن به موقع طرح تونل 
بهشت آباد و ایجاد خشکسالی و تبعات 

اجتماعی ناشی از آن است.
 وی در ادامه طرح بورس اقلیمی تهیه 
شده توســط پارلمان بخش خصوصی 
اصفهان را در تعادل بخشی اکولوژیک 
و توانمندســازی بهره بــرداران حوزه 
کشــاورزی همچنین نجات از بحران 
خشکسالی موجود موثردانست وخواستار 
همکاری و تعامل کلیه دست اندرکاران 
دولتی و خصوصی در سطوح استانی و 
ملی برای هر چه سریعتر اجرایی کردن 

این طرح شد.
همچنین رضا برادران اصفهانی، رئیس 
کمیســیون حقوقــی و پارلمانی اتاق 
بازرگانی اصفهان با اشاره به مزایای طرح 

بورس اقلیمی تاکید کــرد این طرح به 
عنوان راهکاری فــوری برای کمک به 
رفع مشکل زاینده رود حائز اهمیت بوده 
و لازم است به عنوان یک نظریه مشورتی 
به کمیسیون لوایح دولت سیزدهم ارائه 

شود.
وی فعالیــت کمیته حقوقــی آب به 
عنوان کمیته مشترک کمیسیون های 
کشــاورزی و حقوقی و پارلمانی اتاق 
بازرگانی اصفهان را در استفاده از نظریات 
کارشناسی دقیق در حوزه های حقوقی 
و مباحث کشاورزی، آب و محیط زیست 
و ارائه راهکار جامع به دولت بسیار مؤثر 

دانست.
در ادامه امیرحســین حلاجی، معاون 
دادستان اصفهان ضمن ابراز خرسندی از 
نگاه متفاوت اتاق بازرگانی اصفهان به رفع 
مشکل زاینده رود وبا اشاره به سبقه توجه 
به مبحث حقابه در متون دینی و فقهی و 
پرونده های قضایی گفت: رعایت الزامات 

شرعی و قانونی مبنایی در تصمیمات 
و طرح های حوزه آب همچنین در نظر 
گرفتن ضمانــت اجرا بــرای مصوبات 
کمیته ها و کارگروه هایی که برای رفع 
مشکل آب زاینده رود تشکیل شده اند 

ضروری است.
وی تصریح کرد: مسیر صحیح تقسیمات 
آب زاینده رود زمانی که دســتخوش 
مقررات وضع شــده از سوی مسئولین 
دولتی شد با مشکلاتی مواجه گردید. 
حلاجی راهکاراحیاء زاینده رود را بسیار 
ســاده ولی نیازمند رعایــت الزامات و 
جراحی دانست و تاکید کرد: در صورت 
لحاظ الزامــات مبنایی قانون و شــرع 
در خصوص بهره بــرداران زاینده رود، 

مشکلات رفع خواهد شد.
معاون دادستان همچنین اصلاح نگاه 
وزارت نیرو در حــوزه مالکیت آب را در 

رفع مشکل زاینده رود مؤثر دانست.
 حلاجی مســکوت ماندن بسیاری از 

نظریات، طرح هــا و دیدگاه های دقیق 
کارشناسی در زمینه زاینده رود با تغییر 
تیم های دولتی و عدم وجود سیاست آبی 
واحد در استان در حوزه نظارت و اجرا را 
از جمله مشکلات زاینده رود عنوان کرد.

معاون دادستان اصفهان حرکت از نظام 
حقوقی حاکم بــر آب اصفهان به نظام 
حقوقی کارآمد، لحاظ شدن ضرورت ها و 
جایگزین های جدید مثل در نظر گرفتن 
شرایط زیست محیطی موجود و شرایط 
الزام آور در حوزه شرب را در رفع مشکل 
زاینده رود حائز اهمیت دانست و گفت: 
نمی توان نقش ضعیــف وزارت نیرو در 

بحران زاینده رود را نادیده گرفت.
حلاجی در پایان ســخنان خود برای 
حمایت و همــکاری درمبحث بورس 
اقلیمی اعلام آمادگی و تاکید کرد در این 
مبحث با اقدامات کارشناسی چند جانبه 
در بعُد موضوع و حُکم مشــکلات آب و 

کشاورزان رفع خواهد شد.

نخســتین جلســه کمیته حقوقی آب ذیل کمیسیون 
کشاورزی، سلامت، آب و محیط زیســت اتاق بازرگانی 

اصفهان برگزار شد. 

06
مدیر اجرایی نشریه روش های هوشمند در صنعت برق گفت: در حال حاضر 
بسیاری از پژوهش های انجام شده هدفمند و هم راستا با مشکلات موجود 
در کشور نیست. مجید معظمی در گفت وگو با ایسنا با تأکید بر لزوم تمرکز 
بر رویکرد پژوهشی مســئله محور در ابعاد کلان در کل کشور، اظهار کرد: 
در حال حاضر بســیاری از پژوهش های انجام شده هدفمند و هم راستا با 
مشکلات موجود در کشور نیست و برای رفع این مشکل لازم است تعامل 
علمی جدی و واقعی برای حل مشکلات اقتصادی، صنعتی و اجتماعی بین 

ارگان های مربوطه و دانشگاه وجود داشته باشد. وی با بیان اینکه در رشته 
تخصصی مهندسی برق اهمیت برنامه ریزی صحیح توسعه تولید و مدیریت 
مصرف انرژی الکتریکی و به دنبال آن مصرف سوخت ضروری است، افزود: 
همچنین با توجه به روند توسعه بازار برق در کشور، افزایش قیمت انرژی 
در ســال های آینده و افزایش بار، ممیزی صحیح انرژی و اصلاح الگوهای 
مصرف انرژی در تمام مصرف کننده های خانگی، تجاری، صنعتی حیاتی 
است. معاون دانشکده مهندسی برق دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد 

تمرکز بیشتر بر توسعه انرژی های تجدیدپذیر با توجه به پتانسیل کشور در 
این زمینه و وجود مشکلات آلودگی و زیست محیطی ناشی از سوخت های 
فسیلی را لازم دانست و بر ضرورت انجام پژوهش ها در این حوزه تأکید کرد.

معظمی با اشــاره به بروز همه گیری کرونا در دو سال گذشته، گفت: این 
همه گیری در کنار معایب فراوانی که داشت منجر به توجه بیشتر و توسعه 
بستر آموزش های مجازی شد که به نظر می رسد نقطه پیشرفت خوبی برای 

توسعه آموزش الکترونیکی نسبت به گذشته است.

 مدیر اجرایی نشریه روش های هوشمند
 در صنعت برق:

 پژوهش ها هدفمند 
و هم راستا با مشکلات 

کشور نیستند

معاون بهبــود تولیدات دامی 
ســازمان جهاد کشــاورزی 
اصفهان گفت: قیمت مصوب 
گوشــت مرغ در این منطقه 
از ۳۱ هــزار تومــان به ۲۹ 
هزار و ۵۰۰ تومــان کاهش 
پیدا کــرده است.حســین 
ایراندوســت افزود: ۳۱ هزار 
تومان بالاترین قیمت مصوب 
محسوب می شود که در زمان 
حاضر کاهش پیدا کرده است.

وی ادامه داد: وضعیت جوجه 
ریزی از آبان سالجاری در کل 
کشــور افزایش قابل توجهی 
پیدا کرد و در استان اصفهان 
هم نســبت به ماه پیش از آن 
از ۶.۵ میلیون به ۸.۳ رسید.

معاون بهبــود تولیدات دامی 
ســازمان جهاد کشــاورزی 
اصفهان اظهار داشت: جوجه 
ریزی در این استان همچنان 
رو به افزایش است و در زمان 
حاضر با فراوانی عرضه مواجه 
هســتیم.به گفته وی، بطور 
طبیعی هنگامی که عرضه از 
تقاضا پیشی می گیرد قیمت ها 
تعدیل پیــدا خواهد کرد.وی 
اضافه کرد: ستاد تنظیم بازار 
با توجه به نزدیک شــدن به 
شــب یلدا از کارگــروه مرغ 
اســتان اصفهان خواست که 
بررســی مجددی در زمینه 
قیمت مــرغ را انجام شــود.

یراندوســت خاطرنشــان  ا
کرد: جلســه کارگــروه مرغ 
روز گذشته با حضور اعضای 
اتحادیه مرغداران گوشــتی، 
انجمن کشتارگاه ها و اتحادیه 
گوشت سفید اســتان برگزار 
شــد و مقرر شــد که تعدیل 
قیمتی در ایــن زمینه انجام 
شــود.وی بیان کرد: با توجه 
به اینکه جوجه هایی که وارد 
کشور و استان شده با تعدیل 
قیمت مواجه شــده اســت، 
امکان کاهش قیمت گوشت 
مرغ پــس از انجــام کارهای 
کارشناســی در ایــن زمینه 
مشخص شــد.معاون بهبود 
تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشــاورزی اصفهان با بیان 
اینکه از انجمن کشتارگاه ها، 
اتحادیه مرغداران گوشتی و 
اتحادیه گوشت سفید استان 
تقاضا کردیم که مقداری سود 
خود را کاهــش دهند افزود: 
بطور طبیعــی تولید کننده، 
کشتارگاه و فروشنده مرغ با 
فراوانی تولید، سود بیشتری 

به دست می آورند.
وی با بیان اینکه سود حاصل 
از فراوانی مرغ به همه حلقه ها 
می رسد گفت: اگر چه قیمت 
۲ هزار تومان به عنوان ســود 
کشــوری برای فروشگاه های 
مرغ مصــوب شــده، اما این 
مبلــغ را ۲۰۰ تومان کاهش 
دادیم و قیمت مــرغ زنده را 
نیز از ۱۹ هزار و ۷۰۰ تومان 
بــه ۱۹ هــزار و ۵۰۰ تومان 
کاهش داده شــد تا در ازای 
این فراوانــی در بازار کاهش 
قیمت هم داشــته باشــیم و 
مصــرف کننــدگان تفاوت 
شــرایط قیمتی را در زمانی 
که با فراوانــی عرضه مواجه 
هســتیم با زمانیکه با کمبود 
و محدودیت عرضــه مواجه 
هستیم را متوجه شوند.استان 
اصفهان با هزار و ۸۵۰ واحد 
مرغداری گوشتی با ظرفیت 
۳۶ و نیم میلیــون قطعه در 
هر دوره با تولید سالانه ۲۰۵ 
هزار تن طیور، رتبه نخســت 
در ظرفیت تولید و رتبه دوم 
تولید گوشــت مرغ را به خود 

اختصاص داده است.

بازار
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معاون بهبود تولیدات دامی 
سازمان جهاد کشاورزی:

قیمت مصوب گوشت مرغ 
در اصفهان کاهش یافت

رئیس گروه تحقیــق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش اســتان 
اصفهان گفــت: در طول ســال تحصیلی چندین جشــنواره برگزار 
می شود، اما مطابق دســتورالعمل وزارت آموزش و پرورش در محور 
دانش آموزی امسال استان اصفهان توانست شش رتبه برتر کشوری 

دانش آموز پژوهشگر را از آن خود کند.
معصومه پوررجب در گفت وگو با خبرنــگار ایمنا ضمن تبریک هفته 
پژوهش و فنــاوری در خصوص برنامه های آمــوزش و پرورش برای 
هفته پژوهش، اظهار کــرد: پژوهش یکی از مهم تریــن ابزارها برای 
نیل به پیشــرفت و توســعه همه جانبه کشورها اســت، امروزه همه 
می دانند پژوهش هزینه نیست، بلکه ســرمایه ای ارزشمند است که 
منجر به دانایی و توانایی، ایجاد اشتغال و تولید ثروت و رفاه و امنیت 
اجتماعی شده و از این طریق ضامن اســتقلال، خودکفایی و اقتدار 

جامعه می شود.

  اشاعه و ترویج فرهنگ پژوهش دنبال می شود
وی افزود: هفته پژوهش و بزرگداشــت آن با هدف اشــاعه و ترویج 
فرهنگ پژوهش شکل گرفته است، این هفته فرصت بسیار مغتنمی 
است تا با ارج نهادن به مقوله پژوهش و نکوداشت پژوهشگران گامی 
در مسیر توســعه جامعه برداریم. وزارت آموزش و پرورش برای سال 
۱۴۰۰ شعار هفته پژوهش را با عنوان »پژوهش مدرسه ای، پشتیبان 
ایران قوی« اعلام کرد و برنامه هــای هفته پژوهش آموزش وپرورش 
استان اصفهان در دو سطح درون دستگاهی و بین دستگاهی )شامل 
تمامی سازمان ها، ارگان ها و مراکز علمی و تحقیقاتی( برگزار می شود.

رئیس گروه تحقیــق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش اســتان 
اصفهان تاکید کرد: در ســطح درون دســتگاهی همه استان ها در 
محورهای مشخصی مانند پژوهشــگر و فناور برتر، شورای تحقیقات 
برتر استان ها، طرح پژوهشی منتخب، پایان نامه )کارشناسی ارشد( 
و رساله برتر )دوره دکتری(، معلم پژوهنده، دانش آموزان پژوهشگر 

برتر، پژوهش سراهای منتخب دانش آموزی به رقابت می پردازند.
وی تصریح کرد: علاوه بر محورهای اعلام شــده به وســیله وزارت 
آموزش و پرورش، در سطح استان نیز دبیرخانه های پژوهشی، مدارس 
پژوهنده و برگزاری نمایشگاه دستاوردهای علمی و پژوهشی دانش 
آموزان و فرهنگیان، برگزاری نمایشــگاه های کتــاب و کارگاه های 

علمی-پژوهشی برنامه ریزی و اجرا می شود.

  برگزاری جشنواره تجلیل از دانش آموزان پژوهشگر
پوررجب ادامه داد: در ســطح بین دستگاهی نیز برنامه های متنوعی 
در سطح استان اجرا می شــود که مهم ترین آنها جشنواره تجلیل از 
دانش آموزان پژوهشگر، بازدید دانش آموزان از مراکز دانشگاهی )که 
امسال به دلیل شیوع بیماری کرونا به صورت محدود برگزار می شود(، 
جشــنواره تجلیل از پژوهشگران و فناوران برتر اســتان و نمایشگاه 

مجازی دستاوردهای پژوهشی است.
این دکترای مدیریت آموزشی در مورد جشنواره ها و تعداد برگزیدگان 
جشــنواره پژوهش های دانش آموزی اصفهان گفت: در طول ســال 
تحصیلی چندین جشــنواره برگزار می شود، اما مطابق دستورالعمل 
وزارت آموزش و پرورش امسال در محور دانش آموزی استان اصفهان 
توانست شش رتبه برتر کشــوری دانش آموز پژوهشگر را از آن خود 
کند، از برگزیدگان روز شنبه ۲۰ آذرماه در آئین ملی تجلیل از دانش 
آموزان پژوهشگر برتر کشــوری که به صورت حضوری و مجازی و با 
حضــور وزرای محترم آموزش و پرورش، و علــوم، فنون و تحقیقات 

تجلیل شد.
وی اضافه کرد: امسال استان اصفهان توانست در پنج محور اعلام شده 
از سوی وزارت آموزش و پرورش رتبه های کشوری را از آن خود کند، 
یکی از محورها مربوط به دانش آموزان بود، اما چهار محور دیگر مربوط 
به فعالیت های فرهنگیان شامل رتبه اول کشوری شورای تحقیقات، 
رتبه دوم کشوری طرح پژوهشی، رتبه برتر معلم پژوهنده به وسیله 
خانم ها و رتبه سوم کشوری مدیر پژوهش سرای دانش آموزی شهید 

شهریاری ناحیه پنج اصفهان است.

  هدفمندسازی پژوهش های دانش آموزان
رئیس گروه تحقیــق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش اســتان 
اصفهان گفت: برای هدفمندســازی پژوهش هــای دانش آموزان و 
معلمان ارتقای کیفیت آموزش از طریق پژوهش به وسیله معلمان و 
بهبود و بالندگی عوامل آموزشی امکان پذیر است، بنابراین باید در این 
خصوص بسترهای مناسب و هماهنگی یکپارچه ای جهت حمایت از 

معلمین پژوهشگر فراهم شود.
پوررجب تاکید کرد: یکی از مهم ترین فاکتورها برای هدفمندسازی 
پژوهش ها توجه زیاد به »کاربست یافته های پژوهشی« است که بستر 
مناسبی در این بخش تهیه و تدارک نشده است، در اداره کل آموزش 
و پرورش استان اصفهان، قدم هایی در این خصوص برداشتیم و سال 

گذشته دبیرخانه ای با همین عنوان را تأسیس کردیم.
وی اظهار کرد: در این دبیرخانه نتایج تحقیقات علمی و پژوهشــی 
فرهنگیان )به خصوص پژوهش های معلم محور( مورد بررســی قرار 
می گیرد و در کارگاه هــا و وبینارهای مختلــف در خصوص یافته و 
نحوه استفاده از آن به بحث و گفت وگو پرداخته می شود، برای اینکه 
تحقیقات معلم محور در مسیر درست خود هدایت شود، کارگاه های 
زیاد علمی در این خصوص در سراســر اســتان برگزار می شود و در 
بخش پژوهش های دانش آموزی نیز توجه بیشــتر به پژوهش سراها 

ضروری است.

 گفت و گو

 رئیس گروه تحقیق و پژوهش آموزش و پرورش خبر داد:

کسب 6 رتبه برتر کشوری 
دانش آموزان پژوهشگر اصفهانی

اقتصاد استان

در نخستین جلسه کمیته حقوقی آب عنوان شد:

بورس اقلیمی راهکاری فوری برای بحران زاینده رود

دانشیار گروه علوم اقتصاد دانشــگاه اصفهان با ارائه راهکارهای 
برای بهبود شرایط حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، گفت: در گام نخست 
نرخ ارز ۴۲۰۰ تومان باید به ۱۰ هزار تومــان، در گام دوم از ۱۰ 
هزار به ۱۵ هزار تومان و در گام سوم از ۱۵ هزار تومان به قیمت 
تعادلی نیمایی افزایش یابد و در هر گام باید سیاست های تکمیلی 

مربوطه اجرا شود.
محمد واعظ در گفت وگو با ایسنا، درباره تصمیم دولت در حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی، اظهار کرد: سیاســت ارزی باید در برگیرنده 
واقعی شدن و همگرا بودن نرخ های ارز باشــد که این کار باید 
همراه با سازوکارهای جبرانی متناسب و در برنامه زمانی مناسب 
انجام شود. وی با اشاره به اینکه در کنار کاهش دامنه تخصیص 
و افزایش نرخ ارز رسمی، باید سیاست های جبرانی همچون بالا 
بردن یارانه نقدی و ایجاد کارت اعتباری برای خرید آن کالاها به 
قیمت ارزان رواج یابد، گفت: در گام نخست، نرخ ارز ۴۲۰۰ تومان 
باید به ۱۰ هزار تومان، در گام دوم از ۱۰ هزار به ۱۵ هزار تومان و 

در گام سوم از ۱۵ هزار تومان به قیمت تعادلی نیمایی افزایش یابد 
و در هرگام باید سیاست های تکمیلی مربوطه اجرا شود.

دانشیار گروه علوم اقتصاد دانشگاه اصفهان درباره دلایل تأخیر 
حذف ارز ترجیحی از اقتصاد کشور، ادامه داد: دولت همواره نگران 
عدم امکان تأمین معیشت گروه های کم درآمد در شرایط نرخ 

جدید ارز برای کالاهای اساسی است.
وی تأکید کرد: بدون طراحی و اجرای یک ســازوکار مطمئن و 
جایگزین برای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، امکان مصرف گروه های 
کم درآمد از کالاهای ضروری همچون مرغ و دارو را با خطر مواجه 

می کند.
واعظ افزود: دلیل دیگر تأخیر حــذف ارز ۴۲۰۰ تومان، نگرانی 
دولت نسبت به افزایش قیمت کالاهای بهره مند از این ارز است که 
منجر به تکانه گسترده تورمی می شود که نه تنها به میزان قابل 
توجهی سطح عمومی قیمت ها افزایش خواهد یافت، بلکه اقتصاد 

ایران با تکانه تورمی روبرو می شود.

وی درباره اینکه وجود ارز ۴۲۰۰ تومانی موجب رانت در کشور 
می شود، اظهار کرد: در حوزه های مختلف وضعیت متفاوت است؛ 
مثلًا در حوزه دارو به نظر می رسد عمده منافع پایین بودن نرخ 
ارز نصیب دارو می شود، چراکه شــبکه توزیع دارو نسبتاً تحت 
کنترل است، اما در حوزه نهاده های دام و طیور بهره مندی مصرف 
کنندگان ارز دولتی کمتر اســت، اما باید توجه داشت که اگر 
به عنوان مثال ۴۰ درصد نهاده های دامداری های بزرگ به کمک 
ارز ۴۲۰۰ تأمین نمی شد قیمت مرغ، تخم مرغ و گوشت قرمز 
قطعاً بیشتر از سطح قیمت های موجود بود. به گفته این استاد 
اقتصاد، شاید هزینه تمام شــده نهاده های مورد استفاده برای 
دامداری ها و دامپروری ها به طور متوسط نرخ ارزی، حدود ۱۰ 
هزار تومان باشد که مابالتفاوت آن با ارز ۴۲۰۰ به طور متوسط 
عاید واحدهای تولیدی می شود، در حالی که حذف ارز ترجیحی 
موجب افزایش قابل توجه هزینه های تمام شــده این واحدها 

می شود، هرچند موضوع رانت این ارز قابل کتمان نیست.

یک استاد اقتصاد پیشنهاد داد؛

حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی در سه گام انجام شود

مدیر مخابــرات منطقه 
اصفهان با نماینده مردم 
شریف شهرستان نجف 
آباد در مجلس شــورای 
اســلامی دیدار و گفتگو 
کرد. اســماعیل قربانی 
مدیر مخابــرات منطقه 
اصفهان در ایــن دیدار 
ضمــن تســلیت ایــام 
فاطمیه، با اشاره به وضعیت شاخص ها و ســرویس های مخابراتی در سطح شهرستان نجف آباد 
گفت: بحمدالله با اقدام مؤثر و همت همکاران ما در سطح شهرستان، با بررسی مسائل و موضوعات 
و رصد و پایش اطلاعات و انجام راهکارهای اصلاحی، وضعیت شاخص های مخابراتی شهرستان 
نجف آباد در ارزیابی اخیر شهرستان ها، بیش از پیش بهبود یافته است. وی افزود: آخرین گزارش 
واصله از شهرستان نجف آباد بیانگر بهبود کیفیت سرویس های مخابراتی، تحقق کامل برنامه سالیانه 
در بحث شاخص ها و قرارگرفتن در وضعیت مطلوب شاخص های نگهداری شبکه است که تماماً 
نتیجه تلاش و همت مضاعف مدیریت و همکاران ما در اداره مخابرات شهرستان نجف آباد می باشد. 
قربانی عنوان کرد: ابتکارات ویژه در کنترل شاخص ها و پیگیری مجدانه و انعکاس این تلاشها در کنار 
ارتقای واقعی شاخص های عملکردی می تواند اقدامات شهرستان را برجسته نموده و زمینه ای برای 
پیشرفت دائمی شهرستان به وجود آورد. گفتنی است بررسی راهکارهای لازم برای توسعه شبکه 
و سرویس دهی مطلوب تر، بحث و تبادل نظر در مورد هزینه های نگهداری تلفن ثابت و روش های 
بهبود سرویس دهی، لزوم بازنگری در تعرفه تلفن ثابت در راستای تحقق بستر شبکه ملی اطلاعات، 
از دیگر محورهای این نشست صمیمی بود. لازم به ذکر است ابوالفضل ابوترابی نماینده مردم شریف 
شهرستان نجف آباد در مجلس شورای اسلامی نیز در این دیدار، ضمن تقدیر از فعالیت های مخابرات 

در سطح این شهرستان، به بیان مشکلات و دغدغه های ارتباطی مردم پرداخت.

معاون بهره برداری ذوب آهن اصفهان با بیان این که 
موجودی مواد اولیه ذوب آهن برای تولید به معنای 
واقعی تنها برای چند روز است، گفت: ذوب آهن اگر 
به نتیجه برســد که امکان تأمین پایدار مواد اولیه از 
داخل نیست، برای واردات مواد اولیه مورد نیاز خود 
برنامه ریزی می کند. مهرداد تولائیان با تأکید بر این 
که کوره بلند قلب ذوب آهن اســت، توضیح داد: در 
آغاز ســیکل تولید فولاد ابتدا باید چدن تولید شود 
و بعد در فرایندی چدن تبدیل به فولاد می شود، اما 
اگر به هر دلیل امکان تولید چدن به عنوان ماده خام برای تولید فولاد را نداشته باشیم، طبیعتاً 
تولید ذوب آهن کاهش می یابد. وی با اشاره به مشکل تأمین مواد اولیه، کمبود آب و انرژی که 
موجب کاهش تولید کوره ها شده است و نتوانسته ایم از ظرفیت کامل کوره ها استفاده کنیم، 
گفت: با وجود تمام مشکلات با توجه به فعالیت ســه کوره بلند در تلاش هستیم تا پایان سال 
۱۴۰۰، رکورد تولید ذوب آهن که مربوط به سال ۹۳ ثبت بود را بشکنیم.تولائیان گفت: رکورد 
تولید ذوب آهن در سال ۹۳ حدود دو میلیون و ۷۰۶ هزار تن چدن بود، اما اگر در سه ماه پایانی 
امسال اتفاق ویژه ای رخ ندهد، امیدواریم رکورد ۵۰ ســاله ذوب آهن را جا به جا کنیم. معاون 
بهره برداری ذوب آهن اصفهان درباره این که آیا به دنبال رایزنی با مجلس و وزارت صمت برای 
دریافت سهمیه سنگ آهن همانند آنچه در سال ۹۸ اتفاق افتاد، هستید یا خیر؟ گفت: همواره به 
دنبال پیگیری و رایزنی تأمین سهمیه مواد اولیه ذوب آهن همانند سال ۹۸ هستیم و امیدواریم 
مواد اولیه خود را چه در بحث سنگ آهن و چه زغال سنگ از منابع داخلی تأمین کنیم، هر چند 
که شاهد مشکلات بسیار هستیم و شرایط روز به روز بدتر شده است. وی ادامه داد: ذوب آهن 
به عنوان یک بنگاه اقتصادی اگر به نتیجه برسد که امکان تأمین پایدار مواد اولیه از داخل نیست، 
صد در صد برای واردات مواد اولیه مورد نیاز خــود برنامه ریزی می کنیم، چراکه چرخه بزرگ 

فعالیت سه کوره نباید متوقف شود.

مدیر مخابرات اصفهان با نماینده نجف آباد دیدار و گفت و گو کرد:

بررسی راهکارها جهت توسعه شبکه و سرویس دهی مطلوب تر
معاون بهره برداری ذوب آهن اصفهان:

رکورد ۵۰ ساله تولید ذوب آهن را جا به جا می کنیم

ذوب آهنمخابرات



یک دکترای شهرسازی گفت: سیمای شهری و میزان کیفیت 
زندگی در شــهر نه تنها بر شــهروندان اثر می گذارد بلکه بر 
افرادی که از خارج به شــهر وارد می شــوند نیز اثرگذار است؛ 
 آنان را ترغیب به ماندن کرده یا ماندگاری آنها را در شــهر کم 

می کند.
 حامد اخگر در گفت وگو با ایمنا اظهار کرد: تصویری که شهرها 
از خود در ذهن مخاطب بر جای می گذارنــد، بیانگر هویت و 
اصالت آن شهر و مســائل و چالش هایی است که شهرها با آن 

دست به گریبان هستند.
وی افزود: شــهرهای توسعه یافته ای که آســمان صاف، آبی 
و بدون آلودگی دارنــد، قطعاً مدیران و برنامــه ریزان مدبری 
داشته اند که برای داشتن چنین هوای پاکی در تلاش بوده اند.

این دکترای شهرسازی خاطرنشان کرد: شهری که خیابان های 
آن از وجود هرگونه آلودگی بصری پاک است، علاوه بر وجود 
مدیران و برنامه ریزانی مدبر، شــهروندانی مسئولیت پذیر نیز 
دارد که آگاهانه از شــهر خود محافظت می کنند و به عبارتی 

شهر را خانه خود می دانند.
اخگر تاکید کرد: چهره هر شهر نشان دهنده بسیاری از مسائل 
درونی آن و تفکر حاکمی است که شهر و تک تک عناصر آن را 

طراحی کرده و به وجود آورده است.
وی تصریح کرد: میزان بالای جرم و جنایت در یک شهر نشان 
از وضعیت بد اقتصادی و اجتماعی آن دارد، این موضوع حتی 
در سطح محلات شهری نیز قابل مقایسه بوده و بر قیمت خانه و 
زمین در محلات مختلف اثرگذار است؛ این شهروندان هستند 

که به مکان شــهری اصالت و هویت می دهند و چهره آن را در 
طول زمان می سازند.

این دکترای شهرسازی گفت: سیمای شهری و میزان کیفیت 
زندگی در شــهر نه تنها بر شــهروندان اثر می گذارد بلکه بر 
افرادی که از خارج به شــهر وارد می شــوند نیز اثرگذار است؛ 
 آنان را ترغیب به ماندن کرده یا ماندگاری آنها را در شــهر کم 

می کند.
اخگر اضافــه کرد: یکــی از مهمترین مباحثی کــه در حوزه 
گردشگری مطرح می شود نیز سیمای شهری و تصویر ذهنی 
مخاطب نسبت به شهر است و همین موجب شده که در نهایت 
شهری تبدیل به برند گردشــگری تبدیل شود یا به تدریج در 

طول زمان حضور گردشگر در آن کاهش پیدا کند.
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دبیر کل انجمن علمی اقتصاد شهری 
ایران گفت: اصفهان ســال ها اســت 
پذیرای گردشگران خارجی و داخلی 
است اما در ســایه اپیدمی کرونا بی 
مهری شامل حال زاینده رود اصفهان 
شد و آن را به محلی خشک و بی روح 
تبدیل ساخت که مردمانش هر روز از 
دیدن صحنه دلخراش رودخانه خالی 
از آب تأسف می خورند. سید محسن 
طباطبایی مزدآبادی در گفت وگو با 
ایمنا، در تعریف گردشگری در شهرها 
اظهار کرد: تعریف بــرای این پدیده 
مهم به دلیل پیچیدگی های آن بسیار 
دشوار اســت، با این تفاسیر می توان 
نتیجه گرفت هنگامی که زمان آغاز 

شد؛ گردش در شهرها نیز آغاز شد.

    تاریخچه صنعت گردشگری
وی افزود: بسیاری از متخصصان در 
این زمینه معتقدنــد که این صنعت 
گردشگری در شــهرها، در تار و پود 
زندگی جمعی انســان های گذشته 
وجود داشــته اســت و از زمان های 
بسیار دور به صورت های جهانگردی و 
گردشگری به نسل های جدید رسیده 
است. با گسترش حکومت ها به تدریج 
سفرهای رسمی دولتی به منظور اعزام 
نمایندگان حکومت ها جهت بررسی 
مناطق تحت پوشش حکومت، مناطق 
جنگی، دریافت مالیات و خراج آغاز 
گردید. این سیر تکامل گردشگری تا به 
امروز نیز وجود داشته و ابعاد جدیدی 

در آن ظهور پیدا کرده است.
مدرس دانشــگاه تهران تصریح کرد: 
انسان های نخستین به دلایل مختلف 
دائماً در حال شناخت طبیعت بوده 
و همواره در حال تلاش برای کســب 

زندگی بهتر بودند. با گذشــت زمان 
حرکت ها و جنبش های انسان برای 
رسیدن به شور و نشاط، ماجراجویی 
و اکتشافات صورت گرفت و در نهایت 
به تمایل آنها برای سفر و گردش در 

شهرها تبدیل شد.
طباطبایی تصریح کرد: چند شــهر 
گردشگری بسیار مهم در ایران اولین 
مبدأ اکثر توریسم های خارجی است، 
تهران، قزوین و اصفهان، یزد و شیراز از 
جمله اولین هایی هستند که توسط 
گردشگران خارجی مورد بازدید قرار 
می گیرند. این شهرها به لحاظ اقلیم 
و جغرافیا، سنت و مدرنیته، معماری 
سنتی، آثار باستانی فراوان، و مردمی 
خونگرم بسیار مورد توجه گردشگران 

خارجی و داخلی است.
وی گفت: اصفهان با پل خواجو و زاینده 
رود سالهاست که پذیرای گردشگران 
خارجی و داخلی اســت اما این شهر 
زیبا با بی مهری و بی آبی زاینده رود 
این جاذبه را از دست داده است؛ کما 
اینکه اکثر گردشگران چه خارجی و 
چه داخلی به بهانه دیدن زاینده رود 
و آثار باســتانی اطراف این رود زیبا 
راهی اصفهان می شدند؛ اما در سایه 
اپیدمی کرونا این بی مهری شامل حال 
زاینده رود یا زنده رود اصفهان شد و آن 
را به محلی خشــک و بی روح تبدیل 
ساخت که مردمانش هر روز از دیدن 
صحنه دلخراش رودخانه خالی از آب 

تأسف می خورند.

    10 درصد از تولید ناخالص جهان 
در ســال ۲01۹ مربوط به صنعت 

گردشگری بوده است
پژوهشگر حوزه اقتصاد شهر ادامه داد: 

بر اساس آمار شورای بین المللی سفر 
و گردشگری )WTTC( ۱۰ درصد از 
تولید ناخالص جهان در سال ۲۰۱۹ 
مربوط به صنعت گردشگری بوده و 
در این سال ۳۱۰ میلیون نفر در دنیا 
شــغلی مرتبط با صنعت گردشگری 
داشتند. به زبان ساده تر این یعنی از 
هر ۱۰ شــاغل در دنیا شغل یک نفر 
به صورت مستقیم یا غیرمستقیم به 
گردشگری مربوط اســت. از طرفی 

گردشگری صنعتی است که بیشتر 
کارکنان آن را قشر آسیب پذیر زنان و 

جوانان تشکیل می دهند.

    افــت 70 درصــدی صنعــت 
گردشگری در سال ۲0۲0

طباطبایی گفــت: بر اســاس آمار 
منتشر شده توســط سازمان جهانی 
گردشــگری UNWTO صنعــت 
گردشــگری کــه در ســال ۲۰۱۹ 

بهترین سال اقتصادی خود را پشت 
سر گذاشته بود، با افتی ۷۰ درصدی 
در سال ۲۰۲۰ مواجه شد. آمارهای 
اقتصادی گردشگری در سال ۲۰۲۰، 
شــباهت بســیاری با آمارهای این 
صنعت در ســال ۱۹۹۰ داشت و این 
یعنی یک عقب گرد ۳۰ ساله برای یک 
صنعت و مرثیه ای برای رؤیای بسیاری 
از کشورها از جمله ایران که سودای 

توسعه گردشگری در سر داشتند.

    تعطیلی ورودی گردشگری ایران
این مدرس دانشــگاه تاکید کرد: این 
وضعیت بر گردشگری ایران نیز تأثیر 
بسیاری داشته اســت و گردشگری 
ورودی ایران به طور کامل تعطیل شد. 
این رخداد در شهرهایی نظیر اصفهان 
که تعــداد قابل توجهی از مشــاغل 
آن وابســته به حضور گردشــگران 
بین المللی است، شرایط را سخت تر 
کرده است. شاید هم به همین دلیل 
باشد که سازمان جهانی گردشگری 
شعار »گردشــگری و رشد فراگیر« 
را با عکســی از یک هنرمند صنایع 
دستی در میدان نقش جهان منتشر 

کرده است.
طباطبایی افزود: صنعت گردشگری 
در دنیا بیش از ۳۵۰ میلیون شــغل 
مستقیم و میلیون ها شغل غیرمستقیم 
ایجاد کرده است. این مشاغل می تواند 
در زمینه تولید پوشاک، کفش، کیف 
و هزاران مایحتاجی که گردشــگران 
در شهرها خرید می کنند و به کشور 

خودشان می برند باشد.

    توســعه گردشــگری موجب 
شکوفایی صنایع دستی کشورها 

می شود
وی ادامه داد: توســعه گردشــگری 
موجب شــکوفایی صنایع دســتی 
کشورها می شود. بر اساس آمارهای 
غیررسمی، پنج میلیون نفر در ایران 
از طریق تولید صنایع دستی و فرش 
ارتــزاق می کنند؛ توســعه صنعت 
گردشگری می تواند برای شکوفایی 
هنرهای ملی و صنایع دســتی نقش 

بازی کند.
مدرس دانشــگاه تهران تصریح کرد: 

اگر بخواهیــد در حــوزه صنعت یا 
پتروشیمی شغل ایجاد کنید باید بالغ 
بر ۳۰۰ میلیون تومان در ایران هزینه 
کنید؛ تا یک شغل ایجاد شود. ولی در 
حوزه صنایع دستی، میراث فرهنگی و 
گردشگری، به طور میانگین با ۳۰ تا 
۴۰ میلیون تومان برای عموم جوانان 
بیکار کشور، می توان شغل ایجاد کرد. 
امروزه توســعه صنایع گردشگری از 

شاخص های توسعه کشورها است.

    گردشگری در ارتقای فرهنگ 
اسلامی ایرانی مؤثر است

طباطبایی اضافه کرد: گردشگری در 
ارتقای فرهنگ اســلامی ایرانی، در 
نمونه برداری، الگوبرداری تأثیر بسزایی 
دارد. توســعه صنعت گردشــگری 
همچنیــن باعــث کاهش مفاســد 
اجتماعی می شود. مفاسد اجتماعی 
در ایران نتیجه بیکاری است؛ ما اعتقاد 
داریم با منابع خدادادی، چهار فصلی 
که داریم و سابقه تمدن اسلام، تمدن 
دوره ما قبل از اسلام و دوره باستان، آن 
قدر یادگارها و بناهای منحصر به فردی 
را برای ما به یادگار گذاشته است که 
بتوان بر اساس آن و با کمترین هزینه 

برای جوانان مان شغل ایجاد کرد.
وی خاطر نشــان کرد: در کشورهای 
دنیا که بیشترین توریست را در این 
حوزه دارند؛ کمترین سرقت و کمترین 
ناهنجاری اجتماعی در شهرهایشان 
اتفاق می افتد. اگــر بخواهیم هویت 
ملی اسلامی و دستاوردهای انقلاب 
اسلامی را به دنیا معرفی کنیم؛ بهترین 
راه آن توســعه صنعت گردشگری، 
زیارتی، مذهبی و ســلامت شهرها 

است.

دبیر کل انجمن علمی اقتصاد شهری ایران مطرح کرد:

گردشگری مغفول مانده 
اقتصاد شهری در پسا کرونا

اقتصاد نوین

یک دکترای شهرسازی:

کیفیت سیما بر رونق 
و شکوفایی یک شهر 

اثرگذاری مستقیم 
دارد

رئیس کل دادگســتری استان 
اصفهان گفــت: طرحی را که از 
ابتدای سال بنای برنامه ریزی و 
بهره برداری از آن را داریم، باید 
موانع آن را هم ببینیم، نه اینکه 
بعــد از ۸ ماه بگوییــم به دلیل 
مشــکلات بودجه پروژه انجام 

نشده است.
حجت الاسلام اسدالله جعفری، 
رئیس کل دادگســتری استان 
اصفهان، در جلسه ستاد اقتصاد 
مقاومتی استان با اشاره به نقش 
برجسته این ســتاد اظهار کرد: 
تصمیمات این ســتاد اگر مؤثر 
باشد، در سطح جامعه و سطح 
مدیــران و کارمنــدان خود را 

نشان می دهد.
وی با بیــان اینکه بر اســاس 
دستورالعمل ها و ظرفیت های 
بومی، کار این ستاد ریل گذاری 
اســت، تصریح کرد: بر اساس 
تأکید مقــام معظــم رهبری 
بــر اصــل ۴۴، دولــت وظیفه 
پشتیبانی و روان سازی و تسهیل 
امور را دارد. جعفری ادامه داد: 
هنوز در زمینه روان ســازی و 
تســهیل گری که وظیفه دولت 
اســت موانعی وجــود دارد که 
باید حل شــود ضمــن اینکه 
مشــکل بانک ها علیرغم همه 
گزارش هایی که شده هنوز در 
استان موجود و حل نشده است.

رئیس کل دادگســتری استان 
اصفهــان بــا انتقــاد از بعضی 
از توجیهاتــی که بــرای عدم 
پیشــرفت یک پــروژه مطرح 
می شود، تصریح کرد: قرار است 
ما مانع زدایــی کنیم و طرحی 
را کــه از ابتــدای ســال بنای 
برنامه ریزی و بهره بــرداری از 
آن را داریم، بایــد موانع آن را 
هم ببینیم، نه اینکــه بعد از ۸ 
ماه بگوییم به دلیل مشــکلات 
بودجه پروزه انجام نشده است. 
در صورتی کــه از ابتدا باید این 
موانع را بررســی و پیش بینی 
و بــرای رفــع آن برنامه ریزی 

می کردیم.
وی بــا تأکید بر حل مشــکل 
صنعــت گلخانه ای در اســتان 
تصریح کرد: باید کاری کرد که 
معیشت مردم به طور محسوس 
بهبود یابد، بنابراین ستاد اقتصاد 
مقاومتی باید اینجا فرماندهی 
کند و کارگروه های زیرمجموعه 
نداز و  بــر اســاس چشــم ا
ریل گذاری اینجا حرکت کنند.

رئیس کل دادگستری استان اصفهان:

موانع اجرایی پروژه ها قبل از 
هر اقدامی باید بررسی شود

 اقتصاد مقاومتی
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نشست هم اندیشی کارشناسان شهرداری و اداره ثبت 
اسناد و املاک نجف آباد با حضور عبدالرسول امامی 
شهردار نجف آباد و کاظم زاده رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان نجف آباد و تنی چند از کارشناسان 
اداره ثبت و مدیران مناطق و مدیران ستادی و سازمانی 
شهرداری نجف آباد در سالن جلسات خزانه شهرداری 
برگزار شد. به گزارش اداره ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری نجف آباد به منظور بررسی و ارائه راهکارهای 
قانونی و مؤثر جهت برطرف شدن مسائل و مشکلاتی 
که بین شهرداری و اداره ثبت اســناد و املاک نجف 
آباد در مناطق پنجگانه این شــهر بود نشستی مورخ 
۲۸ آذرماه ۱۴۰۰ در سالن جلسات خزانه شهرداری 

برگزار شد.
مصطفی حیدری مدیر اداره ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری نجف آباد گفت در این نشست که به ریاست 
عبدالرسول امامی شــهردار نجف آباد برگزار شد به 
منظور دفاع از حقوق شهروندی و بیت المال و ارائه و 
تعریف رویه متحدی بین شهرداری و اداره ثبت در مسیر 
ارائه خدمات بهتر به شهروندان کارشناسان دو اداره به 

بحث و گفتگو نشستند.
حیدری افزود اصلانی مدیر املاک شــهرداری نجف 
آباد در خصوص اختلافات ملکی و تعیین حدود اربعه 
در تعدادی از پرونده های املاک و درخواســت اسناد 
املاکی که مدتهاست تکلیف آنها معلوم نیست به ایراد 
سخن پرداخت و در ادامه مدیران مناطق و کارشناسان 

شهرداری به فراخور مسائل به ایراد سخن پرداختند.
حیدری گفــت در ادامه این نشســت کاظــم زاده 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نجف آباد به سؤالات 
کارشناســان جواب داد و خواســتار تســریع در امر 

پاسخگویی به نامه های اداره ثبت شد.
حیدری ادامــه داد در پایان این نشســت رحیمی از 
کارشناسان اداره ثبت اســناد به ارائه توضیحاتی در 
خصوص قانون تسهیل و ایرادها و مزایای آن پرداخت.

 نشست هم اندیشی مدیران مدیریت شهری شهرداری با اداره 
ثبت اسناد و املاک شهرستان نجف آباد

 بیست و دومین نمایشگاه هفته پزوهش، فناوری و 
فن بازار با حضور فناوران شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 
تهران برگزار شــد. در ایــن نمایشــگاه که دران 
دانشــگاه ها، مراکز پژوهشــی و پارک های علم و 
فناوری حضور داشتند، دستاوردهای این حوزه به 

نمایش مخاطبان گذاشته شد. در غرفه شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
نیز ۱6 شرکت فناور و دانش بنیان به معرفی خود و دستاوردهای فناورانه 
پرداختند. همچنین اولین نمایشگاه فناوری های نوپدید و آینده نگر نیز 
توسط این شهرک و با حضور ۲۲ طرح فناورانه در این نمایشگاه ایجاد و 
برگزار شد. این نمایشگاه از ۲۳ تا ۲6 آذرماه در محل دائمی نمایشگاه های 

بین المللی تهران برگزار شد.

رئیس اداره خلاقیــت و نــوآوری مدیریت پژوهش، 
خلاقیت و فناوری های نوین شهرداری اصفهان گفت: 
طرح »ایده بذر« از ســوی اداره خلاقیــت و نوآوری 
مدیریت پژوهش، خلاقیت و فناوری های نوین به سراغ 
ایده های کارکنان شهرداری اصفهان برای حل مشکلات 
هر منطقه از شهر می رود. مسعود حاج بنده با اشاره به 
اجرای طرحی مبنی بر دریافت ایده ها و نظرات کارکنان 
شهرداری مناطق برای حل چالش های هر منطقه اظهار کرد: این طرح تحت 
عنوان »ایده بذر« با هدف جذب مشــارکت کارکنان شهرداری در فرایند حل 
مشکلات در حال برگزاری است. وی ادامه داد: افراد بنابر موضوع چالش، طرح و 
ایده خود را ارائه می دهند و خروجی ایده ها در اختیار منطقه برای بهره برداری قرار 
می گیرد. رئیس اداره خلاقیت و نوآوری مدیریت پژوهش، خلاقیت و فناوری های 
نوین شهرداری اصفهان با اشاره به اینکه اخیراً این طرح برای منطقه یک برگزار 
شد، گفت: کارکنان منطقه یک شهرداری ۲۰۳ طرح و ایده در حوزه هایی مانند 

افزایش درآمدهای شــهرداری، کاهش مدت زمان حضور مردم در شهرداری، 
کاهش هزینه های خدماتی – عمرانی و ... ثبت و مطرح کردند.

    تهیه دستورالعمل ویژه برای اتصال بروندادهای ایده کاپ ها به فرآیندهای 
عملیاتی

وی در خصوص راهکارهای شهرداری برای عملیاتی سازی ایده ها و طرح های 
برگزیده در ایده کاپ ها نیز اظهار کرد: در بخش دانش آموزی ایده کاپ ها بیشتر 
هدف مشارکت جویی دانش آموزان و کودکان را دنبال می کند تا نسبت به محیط 
زندگی خود بی تفاوت نباشند و درباره آن نظر دهند. حاج بنده تصریح کرد: در 
بخشی که شــهروندان و طبقه خلاق ایده های خود را مطرح می کنند درصدد 

تدوین دستورالعملی هستیم تا ایده ها را به فرآیندهای عملیاتی متصل کنیم.
وی با اشاره به اینکه با تدوین این دســتورالعمل، ایده ها و طرح های برگزیده، 
ضمانت اجرای بالاتری خواهند داشت، افزود: در این قالب، نقش و وظایف ذینفعان 

مختلف، شناسایی، تعیین و معرفی خواهد شد.

مسئول تسطیح زراعی و تعاونی های سازمان جهاد 
کشاورزی استان اصفهان گفت: از ۵۳6 هزار هکتار 
اراضی زراعی استان، هم اکنون ۳۰۰ هزار هکتار با 
شوری مواجه است. علی نصر اصفهانی در گفت وگو 
با خبرنگار مهر اظهار داشــت: در استان اصفهان 
۵۳6 هزار هکتار اراضی زراعی وجــود دارد که از 
این میزان تا سال ۱۳۷۰ حدود ۱۵۰ هزار هکتار 
از اراضی در مناطق بیابانی استان مانند شهرستان های خوروبیابانک، نائین، 
اردستان کاشان و بخشی از برخوار با شوری مواجه بودند اما متأسفانه شوری 
خاک اراضی کشــاورزی تا سال ۱۴۰۰ در ســطح ۳۰۰ هزار هکتار افزایش 

یافته است.
او با بیان اینکه خشکسالی های سال های اخیر دلیل اصلی شور شدن خاک 
اراضی کشاورزی استان است، افزود: خاک اراضی شرق اصفهان، بخش وسیعی 
از برخوار و شاهین شهر، دشت مهیار و شهرستان های مبارکه و نجف آباد شور 
شده است که از عوامل مؤثر آن، به استفاده بی رویه از منابع آب شور چاه های 
عمیق، نبود مدیریت صحیح کاشت در خاک های شور و افزودن حجم زیادی 

مواد آلی، املاح و نمک به خاک حین آبیاری اراضی این مناطق اشاره کرد.
این کارشناس امور آب و خاک ســازمان جهاد کشــاورزی استان اصفهان 
خاطرنشان کرد: شوری و تجمع نمک در خاک های مناطق خشک و بیابانی 
مشکلات زیستی محیطی متعددی ایجاد می کند که تخریب ساختار و ایجاد 
مشکل در تهویه خاک، جلوگیری از جذب عناصر غذایی توسط گیاه، افزایش 
مصرف آب در تولید محصولات کشاورزی، کاهش تولید و تخریب زیستگاه های 
مرتعی که به شــوری خاک مقاوم نیســتند از جمله این آسیب هاست. نصر 
اصفهانی ابراز داشت: به دلیل محدودیت آب های شیرین استفاده از آب های 
شور در کشــاورزی اجتناب ناپذیر است و شــوری آب آبیاری از مهمترین 
عوامل شور شدن خاک و کاهش شــدید ظرفیت تولید است، گفت: استفاده 
از روش های مدیریتی و بهره گیری از منابع علمــی در این اراضی می تواند از 
بروز مشکلات متعدد و روند سریع شور شدن خاک به نحو مؤثری جلوگیری 
کند. او افزود: ممانعت از سوزاندن بقایای گیاهی، ترویج استفاده از کودهای 
دامی، انجام کشت در بقایای محصولات سال گذشته، آموزش کشاورزان برای 
تبدیل بقایای گیاهی به کمپوست و بازگرداندن دوباره آن به خاک از جنگمله 
روش هایی است که با رعایت آن تا حدی از شدت شوری اراضی می توان کاست.

بیست ودومین نمایشگاه هفته پژوهش، فناوری و فن بازار برگزار شد:

حضور درخشان اصفهان در تهران

رئیس اداره خلاقیت و فناوری های نوین شهرداری اصفهان:

»ایده بذر« به سراغ ایده های کارکنان برای حل مشکلات می رود

کارشناس سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان:

۳۰۰ هزار هکتار از اراضی کشاورزی اصفهان شور است

 شهرک علمی 
و تحقیقاتی اصفهان
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جهاد کشاورزی 
استان اصفهان
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شهرداری اصفهان
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یکی دیگر از موضوعات دردســر ساز 
در استارتاپ ها، چگونگی استفاده تیم 
از منتورها و مشــاورین است. معمولاً 
افرادی هســتند که تمایــل زیادی به 
هدایت تیــم، از نظر رســالت فردی و 
اجتماعــی دارنــد. هرچند کــه این 
رهنمودها می توانند تأثیر بســزایی در 
پیشرفت تیم داشته باشند، اما از طرفی 
ممکن است برای تیم دردسرساز باشند 
و برنامه های آن ها را دچار ناهماهنگی 

کنند.
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

دبیر ستاد ویژه توسعه فناوری 
نانو گفت: منشــأ اقتدار ملی 
کشورمان پیشرفت و توسعه 

حوزه تکنولوژی است.
سعید ســرکار چندی پیش 
در نشست روسای پارک های 
علم و فناوری کشــور گفت: 
ارتباط دانشگاه به معنای عام 
بــا صنعت یکــی از مطالبات 
رهبــری اســت کــه نقش 
پارک های علــم و فناوری در 
ایــن زمینه کلیدی اســت و 
تاکنون پیشرفت چشم گیری 
در آن رخ نداده تا بتوانیم آن را 
به عنوان موفقیت عرضه کنیم. 
وی افــزود: بحــث مرجعیت 
علمی و فنــاوری هم از دیگر 
مطالبات مقام معظم رهبری 
است که متاسفانه شاهد هیچ 
واکنشــی از مراجــع ذیربط 
نبوده این و هیچ سیاســت و 
برنامه ای در این زمینه از سوی 
نهادهای مربوط تدوین شده 
اســت. ســرکار تصریح کرد: 
بحــث مهاجرت نخبــگان از 
دیگر مطالبات نهاد مقام معظم 
رهبری که در جلسه اخیر به 
آن اشاره شــد و باید دید که 
نقش ما در این مسئله چیست 
و چرا نخبگان علمی از ایران 
می روند؟ نیروهای انســانی 
متخصص و جوانان بزرگترین 
ثروت ملی هستند اما ما فکر 
می کنیم که ثــروت ملی در 
عمق زمین است. دبیر ستاد 
ویژه توسعه فناوری نانو اظهار 
داشت: جوانان ثروت ملی این 
سرزمین هستند که ما آنها را 
نگاه می کنیم امــا نمی بینیم 
و این بیــن ایــن دو تفاوت 
زیــادی اســت. بزرگ ترین 
کفران نعمت در این مملکت 
بی توجهی به نخبگان علمی 
اســت اگر از فرآوری نخبگان 
ایران استفاده شود صدها برابر 
ثروت ملی تولید خواهد شد. 
ســرکار بیان کرد: پیشرفت 
تکنولوژی منشــأ اقتدار ملی 
است و باید برای شکل گیری 
آن برنامه داشته باشیم و به آن 
بپردازیم. مهم ترین مسئله ما 
در دانشگاه ها تغییر نگرش و 
رفتار است هنوز دانشگاه های 
ما مبتنی بر آموزش و سنتی 
محــور فعالیــت می کنند و 
پژوهش هم در همین راســتا 

کار می کند.
وی اضافه کرد: برای رفع این 
معضــل باید در ابتــدا تغییر 
نگرش ایجاد کنیم که بخشی 
به کار فرهنگی و بخشــی به 
تبییــن مطالبات بســتگی 
دارد. وقتی شاخص های ارتقا 
مبتنی بر آموزش و مقاله شکل 
می گیرد همــه افراد به همان 
جهت هدایت می شوند. ایلخان 
دانشگاه ها به وزارت علوم است 
که باید شــاخص های علمی 

کشور را نشان دهد.
دبیر ســتاد ویژه فناوری نانو 
تاکید کرد: باید دانشــجویان 
ایرانی را دانــا تربیت کنیم و 
زیرســاخت های لازم را در 
پارک های علم و فناوری ایجاد 
کنیم تا دانشــجویان بعد از 
فارغ التحصیلــی تنها مدرک 
به دست نباشند، بلکه فناوری 
جدیدی را ایجاد کنند تا تنها 
برای خود بلکه برای سایرین 

هم اشتغال ایجاد کنند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از شروع »پروژه فیبر نوری نقاط« برای ایجاد شبکه پرسرعت خانگی در آینده ای نزدیک 
خبر داد. عیسی زارع پور در فضای مجازی نوشت: به زودی خبرهای خوشــی از راه اندازی فاز نخست »پنجره واحد دولت 

هوشمند« و »شروع پروژه فیبر نوری نقاط« برای ایجاد شبکه پرسرعت خانگی برای مردم خواهیم داشت.
عیسی زارع پور همچنین با تبریک شب یلدا، افزود: شب یلدا بر خلاف ظاهر تیره و تاریکش برای ما ایرانیان شبی روشن و 
شیرین است. آغاز دمیدن آفتاب بر برج جُدی و بلندای روز تا رسیدن به نوروز، یلدا شب امید و آرزوست، شب با خانواده بودن 
و آرامش، شب همنوایی با قرآن و نیایش، شب انس با دیوان حافظ، شبِ خوش بودن با آنان که دوستشان داریم و به خاطر 

محدودیت های دوران کرونا، کاسه های دلتنگی مان برای شان لبریز شده است. 
وزیر ارتباطات ادامه داد: بیایید الان هم به عشــق آنان و از رهگذر فضای مجازی میزبان و مهمانشان باشیم تا از این مسیر 
سخت به سلامت بگذریم. این شــب را به همه ملت ایران تبریک می گویم و نیازمند دعای خیرتان هستم تا بر عهدی که با 

شما بستم تا آخر بمانم.

خبر خوش وزیر ارتباطات از »فیبر نوری نقاط«؛

شبکه پرسرعت خانگی راه اندازی می شود

فن آوری
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دبیر ستاد توسعه فناوری نانو:

منشأ اقتدار ملی پیشرفت 
تکنولوژی است

درست است که ایده و سرمایه دو قطب مهم موفقیت یک استارتاپ هستند، اما فراموش نکنید 
عاملی که قرار است ایده را به اجرا درآورد، نیروی کار و یا همان چرخاننده اصلی چرخ استارتاپ 

است. به بیانی دیگر ممکن است که یک استارتاپ دارای یک ایده ناب و فوق العاده و سرمایه کافی 
باشد، اما به دلیل عدم وجود تیم هماهنگ و حرفه ای، خیلی زود با شکست روبرو می شود. بنابراین 

هیچ چیز نمی تواند از ارزش نقش منابع انسانی در استارتاپ ها بکاهد. همانطور که روشن است، 
یکی از دلایلی که ممکن است یک کسب و کار نوپا با شکست روبرو شود، چالش های تیم و نیروی 

انسانی است. در ادامه چند مورد از این مسائل را بررسی خواهیم کرد.

یکــی دیگــر از دلایل اصلــی بر هم 
خوردن نظم تیم های استارتاپی، عدم 
توانایی در تقسیم وظایف و چیدمان 
نیروهای کاری اســت. اگر هرکس در 
جای مشــخص خود قرار نگیرد و یا 
وظیفه منســوب به او روشن و واضح 
نباشد، بدون شــک چرخه پیشرفت 

استارتاپ به حرکت درنمی آید!

منابع انسانی در استارتاپ ها

 تقسیم
 وظایف غیر اصولی

عدم تسلط به مهارت های ارتباطی
یکی از مشــکلاتی که افراد همکار در یک اســتارتاپ با آن مواجه 
هستند، نداشــتن مهارت های ارتباطی اســت. زمانی که نیروی 
انســانی مهارت های برقراری ارتباط تیمی و فردی را به درستی 
کسب نکرده باشــد، در محیط کار با مشــکلاتی روبرو می شود. 
عناصری مانند ایده و سرمایه می توانند در مواقع ضروری جایگزین 
داشته باشند، اما عدم توانایی در برقراری ارتباط، هیچ جایگزینی نخواهد 

داشت.

یکی دیگر از چالش هایی که ممکن اســت بسیاری از 
استارتاپ ها در رابطه با نیروی انسانی با آن روبرو شوند، 
بحث همکاری به صورت یکپارچه و هماهنگ اســت. 
ممکن اســت اعضای تیم هریک در شهرهای مختلف 
زندگی کننــد و یا هر یک بخواهند در ســاعات دلخواه 
خود فعالیت کننــد. بدین ترتیب کســب و کار نوپای 
موردنظر با یک چالش بزرگ به نــام ناهماهنگی روبرو 
می شود. تفاوت در ساعات کار و یا سلایق افراد یک تیم، 
می تواند معزل بزرگی برای یک استارتاپ و ساختاردهی 

تیم باشد!

عدم هماهنگی در همکاری

 بهره گیری کورکورانه
فقط به دنبال تخصص در افراد نباشید. کارکنانی  از رهنمودهای منتورها و مشاوران

که اســتخدام می کنید باید فرهنگ ســازمانی و اصولی 
مانند ۵S را بلد باشند تا کار به خوبی و با سرعت بالا پیش 
برود. یکی از بهترین راه ها برای جذب منابع انسانی، حضور 
پیدا کــردن در رویدادها و همایش ها و آشــنایی با افراد 
متخصص از راه شبکه سازی می باشد. بررسی کردن کسب 
و کارهای استارتاپی و تحقیق دربارهٔ رزومه اشخاص در 
شبکه های اجتماعی مانند لینکدین، از روش های خوب 

جذب منابع انسانی است.
         

طبق مطلبی که پیش رو دارید، نیروی انســانی یکی 
از اضلاع اصلی موفقیت هر اســتارتاپی است. درواقع 
همانطور که در این مطلب ذکر شــد، ایده فوق 
العاده و ســرمایه، برای موفقیت یک کسب و کار 
نوپا کافی نیســتند. بلکه یکی دیگر از معیارهای 
مهم موفقیت، نیروی انسانی است. کسب و کارهای 
زیادی به دلیل ناهماهنگی تیــم و یا عدم یافتن 
تیم حرفه ای، با شکســت مواجه شده اند. در این 
مطلب سعی برآن داشتیم که نقش منابع انسانی 
در استارتاپ ها را بررسی کنیم و دلایلی که ممکن 
است نیروی انسانی سبب شکست یک کسب و کار شود 

را شرح دادیم.

 آیا تنها تخصص
 در حوزه کاری برای استخدام افراد کافیست؟

حسین آصفی:    همان طور که 
می دانید شکل گیری و راه اندازی یک 

استارت آپ زمانی انجام پذیر است که یک گروه 
متعهد در کنار یکدیگر کارها را پیش ببرند. درواقع 

کسب و کارهای نوپا به منظور رشد و توسعه محصولات و 
خدمات خود، نیاز دارند تا با افراد متخصص همکاری کنند. 
واضح است که ادامه حیات و موفقیت یک استارت آپ، به 
منابع انسانی وابسته است. برای اینکه بتوانید به طور کامل 

با نقش منابع انسانی در استارتاپ ها آشنا شوید، تا 
انتهای این مطلب از رشدانا همراه ما باشید. اگر 

قصد دارید استارتاپ خود را راه اندازی 
کنید، بهتر است جایگاه مهم 

نیروی انسانی را دریابید!

کدامکدام نقش و جایگاه در استارت آپ ها بی نظیر  نقش و جایگاه در استارت آپ ها بی نظیر است؛است؛

منابع انسانی سلبریتی های اقتصادهای نوینمنابع انسانی سلبریتی های اقتصادهای نوین

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه بورس کالا، بازار کالای 
کشور را قابل رصد و شفاف کرده اســت، گفت: قیمت گذاری یکی از 
ایراداتی است که همیشه در این بازار وجود داشته و هنوز هم در برخی از 

محصولات با این معضل همراه هستیم.
»مجید عشقی«   در مراسم افتتاحیه معاملات آتی مس در بورس کالا 
افزود: یکی از رسالت های تجربه بورس کالا، اوراق بهادارسازی محصولات 
و تبدیل معاملات فیزیکی به معاملات اوراق بهادار است که این بحث در 

ابتدای فعالیت این بورس دنبال شده است.
وی با بیان اینکه اکنون بســیار خوشحال هســتیم که در خصوص 
محصولات صنعتی به این مرحله رسیده ایم، ادامه داد: موانع و مشکلات 
زیادی در راه اندازی معامــلات اوراق بهادار محصولات صنعتی وجود 
داشت که با تلاش مسوولان این اتفاق رخ داد و امروز شاهد راه اندازی 
معاملات آتی مس هستیم. عشقی خاطرنشان کرد: بورس کالا مسیر پر 
فراز و نشیبی را طی کرده اســت و مخالفت ها و دست اندازهای زیادی 
در مقابل بورس کالا برای توسعه معاملات و پذیرش محصولات جدید 
شرکت ها وجود داشت. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با تاکید بر 
اینکه اکنون ۵۰ میلیون تن محصولات مختلف در حال معامله در بورس 
کالا هستند که عددی بسیار خوب است، خاطرنشان کرد: بخش عمده ای 
از محصولات صنعتی و پتروشیمی در فضای کاملًا شفاف و رقابتی در 

حال معامله هستند.
وی بیان داشت: قیمت گذاری یکی از ایراداتی است که همیشه در این 
بازار وجود داشته و هنوز هم در برخی از محصولات با این معضل همراه 

هستیم. عشقی با اشاره به اینکه شرایط اقتصادی کشور به گونه ای است 
که در دارایی های فیزیکی حساســیت هایی وجود دارد، گفت: انجام 
معاملاتی کنونی بورس کالا به گونه ای است که شرکت های تولیدکننده 
بتوانند به مواد و محصولات دست پیدا کنند و در کنار آن شرکت ها نیز 

قادر به فروش محصولات خود با قیمت منصفانه هستند.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اظهار داشت: در بورس کالا تناقض ها 
به خوبی مدیریت شــده و بیشــتر محصولاتی که در بورس کالا وارد 

می شوند در فضای رقابتی در حال معامله هستند.
وی گفت: موضوع دیگر بحث شفافیت است که معاملات در این بازار قابل 
رصد مشخص است که چه کسانی در این بازار در حال معامله هستند، 
این نشان دهنده آن اســت که اتفاقات خوبی در حال رخ دادن است و 
می توان شفافیت را در بین کالاها شاهد باشیم. وی اعلام کرد: یکی از 
اقداماتی که در بورس کالا انجام شد اما در ابتدای کار خود با چالش های 
زیادی مواجه بود، عرضه سیمان در این بازار بود که در ابتدای فعالیت 

خود با قطعی برق و گاز صنایع روبه رو شد.
عشقی خاطرنشان کرد: با وجود برخی از مشکلات جزیی در این مسیر، 
اما معاملات روان و خوبی را در حوزه سیمان داشتیم و دسترسی همه 
افراد برای خرید این کالا ایجاد شد. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار 
افزود: با عرضه سیمان در بورس کالا، انحصار از محصول سیمان برداشته 
شد و بورس کالا توانست با عرضه مناسب معاملات را انجام دهد.وی به 
معاملات گواهی سپرده کالاهای صنعتی اشاره کرد و ادامه داد: بورس 
کالا درصدد است تا برخی از موانع این فعالیت برطرف شود که این امر به 

عنوان اتفاقی مثبت تلقی می شود تا محصولات صنعتی به صورت گواهی 
سپرده معامله شوند. عشقی گفت: ضمانت عرضه کنندگان در بحث 
عرضه های فیزیکی در بورس کالا یکی از دغدغه هایی بود که تلاش شد 
تا حدی از طریق معاملات گواهی سپرده کالایی برطرف شود و گسترش 
پیدا کند. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اظهار داشت: مس در ابتدای 
راه اندازی بورس کالا تجربه معامله در این بازار را داشت، اما به دلیل وجود 

برخی از موانع معاملات آن با موفقیت همراه نبود.
وی به پیگیری حذف مالیات از معامله گواهی سپرده کالایی صنعتی 
اشاره کرد و افزود: بهتر است اقدامی انجام شود تا محصولات صنعتی به 
صورت گواهی سپرده معامله شوند، حال امیدوار هستیم تا از طریق مدلی 
که پیاده سازی شده و تجربه ای که از معاملات آتی کالاهای دیگر داریم، 

این کالا معاملات خود را با موفقیت و پرقدرت از سر بگیرد.
عشقی خاطرنشان کرد: آمادگی داریم تا برای سایر محصولات صنعتی 
که ویژگی های اوراق بهادار شدن و راه اندازی گواهی سپرده را دارند، این 

کار را انجام دهیم.

   عرضه خودرو در بورس
وی در ادامه با اشــاره به عرضه خودرو در بورس کالا، گفت: در تلاش 
هستیم تا خودروهایی که شامل قیمت گذاری دستوری نیستند وارد 
بورس کالا شــده و همچنین خودروهایی که شــامل قیمت گذاری 
دستوری هستند ابتدا از شمول دستوری خارج شوند تا قیمت خودروها 

به صورت رقابتی تعیین شود و اختلاف قیمت ها از بین برود.

عشقی ادامه داد: سیاست گذاری این امر بر عهده وزارت صمت و ستاد 
تنظیم بازار اســت اما در این زمینه آماده همکاری بــا وزارتخانه یاد 
شده هستیم. رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار به رینگ صادراتی 
محصولات تاکید کرد و گفت: این موضوع همیشــه جزو دغدغه های 
بورس کالا بوده است، محصولات فرآورده های نفتی چندین سال است 
که در این حوزه در حال فعالیت بوده است.وی ادامه داد: در حوزه های 
دیگر باید تلاش بیشتری شود و امیدواریم محصولات بیشتری علاوه بر 
محصولاتی مانند زعفران و محصولات صنعتی در رینگ صادراتی بورس 
کالا عرضه شود و این آمادگی را داریم تا اگر عرضه کنندگان بخواهند از 
رینگ صادراتی استفاده کنند در این زمینه به آنها کمک کنیم. عشقی 
ابراز امیدواری کیرد با راه اندازی گواهی سپرده مس و میلگرد بستری 
فراهم شــود تا ســایر محصولات صنعتی و معدنی حتی محصولات 
پتروشیمی که حساسیت سهمیه بندی ندارند از این طرح استفاده کنند 
و گواهی سپرده آنها راه اندازی شود تا معاملات آنها به صورت شفاف تر 
انجام شود. رییس سازمان بورس با بیان اینکه امیدواریم بورس کالا با 
روند رو به رشدی که دارد، فعالیت خود را ادامه دهد، گفت: در سازمان 
بورس این توانایی را داریم تا درباره ابزارهای جدید تصمیم گیری کنیم 
و اصلاحات لازم را برای تطابق مقررات با شرایط بازارهای مختلف انجام 

دهیم.
وی افزود: همچنین باید کمک کنیم تا شرکت ها به راحتی به مواد اولیه 
دسترسی پیدا کنند و نیز فروشندگان که شرکت های بزرگی هستند 

با قیمت های رقابتی و منصفانه محصولات خود را به فروش برسانند.

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار:

بورس کالا، بازار کالای کشور را قابل رصد و شفاف کرده است
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